
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel.541 -300.

Szám:     /2009.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő -testülete 2009. október 15-én megtartott ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,
     Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,

                       Dr. Szeidl Bernadett aljegyző,
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint illetékes munkatársai.

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő -testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja, hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, jelen van 17 fő
képviselő. Az ülést megnyitja.
Javaslatot tesz a napirendekre a meghívóban jelzettek szerint, az alábbi
kiegészítésekkel.
Javasolja napirendről levenni „Komárom Város Szociális konc epciója felülvizsgálata”,
„Turisztikai táblák helyreállítása” című előterjesztéseket.
Javasolja napirendre venni az „Egressy Béni Zeneiskola Alapító Okirata módosítása”
című napirendi pontot.
Zárt ülésen javasolja tárgyalni „Komárom Város Szociális Díja od aítélése” című
előterjesztést.

Horváth Gyula: 249 számú, a Médiawave Alapítvány ajánlata című előterjesztést
javasolja napirendről levenni. A bizottság nem tárgyalta ezt az előterjesztést, mivel
nem volt ideje arra, hogy azt áttanulmányozza.

Dr. Molnár Attila: Javasolja, hogy a Képviselő -testület tárgyaljon önálló napirendi
pontként a panelprogrammal kapcsolatos tájékoztatást.

Dr. Konczer Erik: Javasolja, hogy Képviselő-testület tárgyalja a Mediawave
fesztivállal kapcsolatos előterjesztést.

Győri István: A panelprogrammal kapcsolatos tájékoztatás nem szerepelt bizottság
előtt. Bizottsági állásfoglalás nélkül nem javasolja külön előterjesztésként tárgyalni.

Dr. Molnár Attila: Szóbeli tájékoztatást is kapjon a Képviselő -testület az írásos
mellett. Azért javasolja, hogy önálló napirendként tárgyalják, hogy bővebb
információkat kaphassanak.

Zatykó János: Kérte a Klapka György Lakásszövetkezet elnökét, hogy a két ülés
közötti eseményekkel foglalkozó előterjesztés tárgyalásán vegyen részt.
A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a 243 és 244 számú előterjesztést vegyék
le napirendről?

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen, 3 nem szavazattal támogatja.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a 249 számú előterjesztést, mely a
MédiaWave Alapítvány ajánlatára vonatkozik, napirendről leveszik?

- A Képviselő-testület 9 igen, 8 nem szavazattal az előterjesztést napirendről
leveszi.
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Dr. Molnár Attila: Kéri, ismételjék meg a szavazást.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képvise lő-testület arról, hogy a Médiawave
Alapítvány ajánlatát tárgyalni kívánja?

- A Képviselő-testület az előterjesztést 8 igen, 8 nem szavazattal az
előterjesztést nem kívánja napirendről levenni.

Zatykó János: Dr. Molnár képviselő úr ragaszkodik ahhoz, hogy a panelprogramról
önálló napirend keretében tárgyaljanak? A két ülés közötti eseményeken a Klapka
Lakásszövetkezet elnöke jelen lesz.

Dr. Molnár Attila: Ha részletesen tudják tárgyalni ezt a napirendet a két ülés közötti
eseményeknél, akkor nem ragaszkodik ahhoz, hogy külön napirendké nt tárgyalják az
előterjesztést. Szánjanak rá annyi időt, hogy részletesen tárgyalhassanak.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület napirendre veszi az Egressy Béni
Zeneiskola Alapító Okirata módosítására vonatkozó előterjesztést?

- A Képviselő-testület az előterjesztést 17 igen szavazattal napirendre veszi.

Zatykó János: A Képviselő-testület zárt ülésen kívánja tárgyalni a „Komárom Város
Szociális Díja odaítélése” című előterjesztést?

- A Képviselő-testület 17 igen szavazattal a napirendet zárt ülés keretében tárgyalja.

NAPIREND:

1. Komárom Város 2009. évi Költségvetésének III. negyedévi módosítása.
(rendelet-tervet)
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2. Beszámoló a köztisztaságról szóló önkormányzati rendelet hatályosulásáról.
A köztisztaságról szóló önkormányzati rendelet módosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3. A helyi szociális rendelet ezen belül a közgyógyellátás felülvizsgálata.(rendelet -
tervezet)
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4. A  személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások térít ési díjairól szóló 2009.
évi 15. számú (V. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról rendelet -tervezet.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

5. A Kistáltos Óvoda beszámolója működésé ről.
Előadók: Zatykó János polgármester

Nagy Ágnes intézményvezető
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6. Az Út a munkához program helyi feladatai a közfoglalkoztatási intézkedési terv
időarányos végrehajtása. A regisztrált álláskeresők helyzete alak ulása,
Komárom város munkaerőpiac helyzete.
Előadók: Zatykó János polgármester

7. Beszámoló a parlagfű irtási program végrehajtásáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

8. Beszámoló a Csokonai Művelődési Központ tevékenységérő l.
Előadók: Zatykó János polgármester

Ifj. Tonomár István intézményvezető

9. Komárom Város Önkormányzata területfejlesztési társulásokban,
szövetségekben való részvétele.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

10. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat lik viditási helyzetéről, az
önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester

11. E g y e b e k.

a/ Selye János Kórház részvétele a „Struktúra változást támogató
infrastruktúrafejlesztése a fekvőbeteg -szakellátásban” című pályázaton.
Előadó: Zatykó János polgármester

b/ Komárom város autóbuszos tömegközlekedésében szolgáltató váltás.
Előadó: Zatykó János polgármester

c/ Tájékoztatás a TDM pályázat 2. fordulójáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

d/ Kecskés László Társaság Alapítvány kérelme közterület elnevezésére és
emlékülés megtartására.
Előadó: Zatykó János polgármester

e/ Rüdiger tó vízminőség javítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

f/ KVSE kérelme
       Előadó: Zatykó János polgármester

g/ Egressy Béni Zeneiskola alapító okirata módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

h/ Komárom Város Szociális Díja odaítélése.
Előadó: Zatykó János polgármester (Zárt ülés re javasolt!)
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12. Kérdések, bejelentések.

- A Képviselő-testület a javasolt napirendet 17 igen szavazattal elfogadja.

1. Napirendi pont: Komárom Város 2009. évi Költségvetésének III. negyedévi
módosítása.(rendelet-tervet)

Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Ügyrendi és a Pénzügyi B izottság.
Az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak tartotta, a Pénzügyi Bizottság
elfogadásra ajánlja.
A költségvetési rendelet értelmében a IV. negyedévi módosításokat Képviselő -
testület elé kell terjeszteni. Az I -III. negyedéves módosítás szerint 1.419 M Ft
összeggel emelkedik a kiadási és bevét eli főösszeg. A bevétel iparűzési
adóbevételből, normatíva módosításból és elnyert pályázati összegből áll. Az
általános tartalék összege 1.040 M Ft -ra változik.

Hornig Rudolfné: A bizottsági ülésen jelezte, hogy a Vizák Kft -nek a szennyvíztisztító
telep felújításával kapcsolatban benyújtott 21 M Ft -os igénye a költségvetésből
kimaradt. Ezt az összeget javasolja szerepeltetni a költségvetésben.
Minden évben folyik felújítás a szennyvíztisztító telepen. Ezeket a felújításokat az
önkormányzat finanszírozza. Ez az összeg a költségvetésből a tervezési időszakban
kimaradt.

Zatykó János: Írásos előterjesztést kell készíteni a Képviselő -testület ülésére, melyet
bizottsági állásfoglalások után a Képviselő -testület tárgyalhat.

Hornig Rudolfné: A Vizák Kft. a költségvetés készítésekor leadta az igényét.

Zatykó János: A két képviselői csoport tárgyalta a költségvetést. Nem csak egy tétel
maradt ekkor ki. Egy tétel visszaemelését bizottsági állásfoglalással kell
alátámasztani.

Győri István: Mindkét képviselői csoport figyelmét elkerülte, hogy még vannak olyan
önkormányzati tulajdonú közmű részek, melyek nem kerültek üzemeltetésbe adásra.
Ezeknél az önkormányzat kötelezettsége a felújítási, karbantartási feladatok
finanszírozása. Fel sem merül, hogy ez nem jogos igén y. El lehet dönteni, hogy a
felújításra szükség van e. Mint a FEB elnökének, véleménye az, hogy szükséges
beruházásról van szó. Az előterjesztés a végrehajtott módosításokról szól, ezért
javasolja, hogy szünetben tárgyalják meg a bizottságok ezt a kérelmet .

Zatykó János: Rendkívüli képviselő-testületi ülésen nem tárgyalhatják az
előterjesztést?
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Győri István: Mindenki jogosnak tartja ezt az igényt. A Vizák Kft. saját erőforrásból
elkezdheti a beruházást, jövő héten pedig dönthet a Képviselő -testület.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 24. számú (X.16.) önkormányzati
rendelete:

- Komárom Város Önkormányzata 2009. évi
költségvetése módosítása.

(Rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

2. Napirendi pont: Beszámoló a köztisztaságról szóló önkormányzati rendelet
hatályosulásáról.
A köztisztaságról szóló önkormányzati rendelet  módosítása.

Előadók: Zatykó János polgármester
                                             Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyaló bizottságok vé leményét ismerteti, melyet a
kiegészítő anyag tartalmaz.
Az előterjesztés szerint a játszóeszközök től számított 20 méteres sugarú körben
javasolta megtiltani a dohányzást. Javaslat érkezett arra is,  hogy 50 méteres
távolságot jelöljenek meg.
Az állatok után közterületen okozott szennyezés feltakarítására is tettek javaslatot.
Nem biztos, hogy a hivatalnak van ellenőrzési kapacitása.

Dr. Mészáros Gyula: A rendelet módosítása a közterület tisztántartásáról azt a célt
szolgálja, hogy még szebb, otthonosabb legyen a város. A zöldfelületek nyírását a
Saxum Kft. végzi. Naponta takarítják a városközpontot, növekszik a hulladékgyűjtő
edények száma is. Igaz, ezeket gyakran felborogatják. Térítésmentesen elviszik a
lakosságtól a zöldhulladékot, - lomtalanítanak. Az iskolákban egyre több rendezvény
nevel a környezettudatos magatartásra. Legközelebb október 21 -én, a Föld
Világnapján lesz ilyen jellegű rendezvény az iskolákban.  Összességében úgy látja,
hogy javult a város köztisztasága. Elégedettek lehetnek? Nem. Hisze n még mindig
sokat szemetelnek, lefeszítették a kis Rüdiger -tó partján lévő pihenőpad karfáit, nem
szedik össze a kutyaürüléket. Előfordul, hogy az ingatlanok tulajdonosát
figyelmeztetni kell a gaz, a parlagfű írtására.  A rendeletmódosítás azt célozza, hogy
néhány neuralgikus ponton tudjanak ezen se gíteni. Logikus, hogy „ingatlan”
szerepeljen az „épület” szó helyett. Támogatja, hogy a szemét és hulladék köréből
emeljék ki a cigarettacsikket, melyet a dohányosok a közterületen elhajítanak.
Egyetért a 6. § (2) bekezdése módosításával, mely szerint az állattartó az állata által
közterületen okozott szennyezése eltávolítására kötelez,  ez a lovakra is kell, hogy
vonatkozzon.
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Tapasztalja, hogy reggelente  a diákok nagy csoportban szívják  a cigarettát és dobják
el a csikkeket. Levelet írt az iskoláknak, hogy mit tehetnek közösen ebben az
ügyben. Legelső dolog a megelőzés, a prevenció, a felvilágosítás, az egészséges
életre nevelés, a fiatal legyen tisztában azzal, hogy  mennyire veszélyes a
dohányzás, hiszen kimutatták, hogy aki korábban kezdi a dohányzás t, annak
nagyobb a veszélyessége, hogy 25-30 éves korára káros szenvedéllyé alakul. Az
intézmények vezetői a kezdeményezést támogatták. Eredményt csak együttműködve
érhetnek el. A közterületek tisztántartásáról szóló 2004. évi 5. számú önkormányzat
módosításával az előterjesztésben megfogalmazottak szerint egyetért, azt támogatja.

Győri István: A Műszaki, Kommunális, Környezetvédelmi és Településfejlesztési
Bizottság javasolta az 50 méteres sugarú kör kivételét a rendelet -tervezetből, mivel
annak megfogalmazása, bevezetése, betartat ása életszerűtlennek tűnik. A diákok
dohányzását elsősorban nem a közterületen kell szabályozni, hanem elsősorban a
családban, az iskolában arra kell őket nevelni, hogy ne dohányozzanak.
Nem tartja megoldásnak, hogy csak az iskola előtt ne dohányozzanak, 100 méterrel
arrébb pedig szabad.
Az iskolák, óvodák nem 24 órában működnek, tehát akkor éjszaka sem lehet
dohányozni.
A rendelet 2. § (2) bekezdésében kiemelten szerepel, hogy cigaretta csikket
közterületen nem lehet eldobni. Ha ezt be tudják tartatni, a kkor az iskolák körzetében
és a város más részén is be tudják tartatni.
A körzetében a játszóterek környékén délben már televan a szemétgyűjtő edény.
Vagy az ürítés gyakoriságával, vagy az edényzet nagyságával van gond. Ha azt
szeretnék, hogy tiszta és ren dezett legyen a város, akkor a feltételeket kell
biztosítani.
Törvény tiltja, hogy egészségügyi intézményekben tilos a dohányzás.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Van az önkormányzatnak csendrendelete, melynek
megalkotását sokan üdvözölték. Ezt a rendeletet sem tudják betartatni. Lesz-e
értelme még egy olyan rendeletet hozni, melyet nem tudnak majd betartatni?
A szeméttárolók mennyiségét kevésnek tartja. Vannak olyan helyek, ahol nincs is
szemétgyűjtő. A sok ember által használt közterületen legyen elég hulladékgyűjtő
edény.

Hamrák Zsófia: Javasolja szerepeltetni a rendelet -tervezetben, hogy „Komárom
város közigazgatási területén lévő összes játszótéren és sporttelepen tilos a
dohányzás.” A sporttelepeket azért hozzák létre, hogy az egészséges életmódra
neveljenek. Ha elérik, hogy a sporttelepen kiírják, hogy dohányozni tilos, akkor
felelősségre lehet vonni az itt dohányzókat.

Dr. Molnár Attila: A rendelet-tervezet céljával egyetért, de az eszközzel nem ért
egyet, ezért nem is szavazza azt meg. Nem látja értelmét annak, hogy létrehozzanak
egy jogszabályt, melynek betartása lehetetlen.
A rendelet szerint a családi házas ingatlanokban élőknek az úttest és a járdaszakasz
közötti zöldfelületet gondoznia kell. A lakók 50 % -a ezt egyébként is elvégzi. Aki
ennek nem tesz eleget, vele szemben 30 ezer forint szabálysértési bírságban
részesíthető.
Pl. ha valaki a Petőf i Sándor Általános Iskola melletti buszmegállóban rágyújt, akkor
30 ezer forint bírságot kap. Minden buszmegállóban közterület -felügyelő áll majd és
figyeli, hogy ki gyújt rá? Nem tartja életszerűnek a rendeletet.
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Ne rendelet-tervezettel próbáljanak megoldani ilyen problémákat. Civil szervezetek
bevonásával a megelőzésre kell a hangsúlyt fektetni.
A játszóterek közelében kell figyelemfelhívó táblát elhelyezni, hogy ne gyújtsanak rá.
Az állatvédőket is be lehetne vonni az állati ürülék összegyűjtésével kapcs olatos
probléma megoldásába.
Komplex programot kellene elfogadni és a megelőzésbe a civil szervezetek be kell
vonni.
Javasolja, hogy komplex programot készítsen elő az Oktatási, Gyermek és
Ifjúságvédelmi Bizottság és az Egészségügyi és Szociális Bizottság,  melyben
meghatározzák, hogyan tudják civil kezdeményezéssel felhívni erre a problémára a
figyelmet.

Zatykó János: Sajnos ezeket a figyelemfelhívó táblákat már a kihelyezésük
másnapján eltávolítják.

Dr. Kerekes Tibor: Nem biztos, hogy szabályozni kell, h ogy a közterületet a ház előtt
rendbe kell tartani. A cigarettacsikk hulladéknak számít, önmagában ezért nem kell
rendeletet módosítani. A dohányzás megtiltása 50 m -es körben életszerűtlen.

Nagy Zoltán: Hollandiában egy kisvárosban sok közlekedési balese t volt.
Kísérletképpen minden táblát leszereltek. Ezután a közlekedők odafigyeltek
egymásra. Igaz, kicsit lassabban, de gördülékenyen ment a közlekedés. Nem biztos,
hogy mindig a túlszabályozás az előremutató megoldás.
Szerepel a rendeletben, hogy az álla ttartó az állata után a közterületen okozott
szennyezést haladéktalanul köteles eltávolítani. Ez a kitétel a lovak miatt került a
rendeletbe. Azzal egyetért, hogy a városnak tisztának kell lennie, de ezzel a
szabályozással ezt nem lehet megoldani. Közterül et a körforgalom, de közterület a
szántóföld is. A rendelet nyilván a belvárosra gondolt. Példaként említették a bécsi
konflisokat. Ez a konflisoknál megoldható, de szóló lovasoknál nem.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Nem ért egyet azokkal a véleményekk el, melyek
liberális módon kezelik ezt a kérdést. Tavaly közintézmények, idén a diákok számára
írtak ki pályázatot a dohányzásról való leszoktatásra. Hiába próbálnak egészség
megelőzést, egészségvédelmet gyakorolni, amikor még a lakosság tudata nincs azon
a szinten, hogy felfogja a saját érdekét és képes legyen arra, hogy saját magán erőt
véve a dohányzásról, alkoholról leszokjon. Éppen ezért szükség van a szankciókra.
Svájcban minden egyes közterületen, közintézményben tilos a dohányzás.
Ha nem is tudják betartatni a rendeletet, arra még szükség van. Ha nincs rendelet,
nem tudnak nyomást gyakorolni azokra az emberekre, akik ebben a helyzetben nem
képesek saját maguktól, egyedül lemondani a dohányzásról.
A rákos megbetegedések, felső légúti megbetegedések száma nagyon magas
Magyarországon, hathatósan kell döntést hozni ebben a témában. A rendelet nélkül
nem tudják felhívnia figyelmet és nyomást gyakorolni azokra az emberekre, akik a
dohányzásról nem tudnak leszokni.
A rendelet betartása kihívás. Egyes város okban be tudják tartati ezeket a
rendeleteket. A komplex program elkészítését az Egészségügyi és Szociális
Bizottság vállalja, akkor, ha a rendelet meghozatalát a testület felvállalja. Egyébként
semmi értelme nincs a komplex program elkészítésének.
A rendelet felhívja a figyelmet arra, hogy a 18 éven aluliakkal szemben nincs
szankció. Legyen módja annak, hogy szabálysértés esetén az iskolák is
figyelmeztessék a diákokat. A 18 év alatti korosztály az, ahol a legnagyobb kárt
okozza a dohányzás.
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A dohányos nem csak saját, hanem környezete egészségét is károsítja. Próbáljanak
meg előre lépni és bízzanak abban, hogy képesek lesznek a rendelet betartására.

Dr. Konczer Erik: A rendeletre szükség van ahhoz, hogy a dohányzást
visszaszorítsák. A képviselők nem a ren delet ellen szóltak, hanem a „túlkapások”
ellen. A szabályok nem betarthatók. A jogi szabályozás helyett a nevelésre, a
prevencióra van szükség.

Zatykó János: Javasolja, hogy az előterjesztést tovább dolgozásra a hivatalnak és a
bizottságoknak adják vissza, amikor ezzel a munkával elkészülnek, az újra kerüljön
Képviselő-testület elé.

Győri István: Javasolja, hogy határidőt határozzanak meg.

Zatykó János: Javasolja, hogy a költségvetés elfogadását követő első ülésen – 2010.
márciusában - foglalkozzanak a rendelet-tervezettel. Kéri, szavazzon a Képviselő -
testület a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 11 igen, 5 tartózkodás szavazat mellett elfogadja.

205/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

Komárom Város  Képviselő -testület „A közterületek tisztántartásáról szóló
2004. évi 5. számú (II.19.) önkormányzati rendelet” módosítására tett
javaslatról érdemi döntést a 2010. évi Költségvetés elfogadását k övetően
kíván hozni. Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a képviselők által felvetett
észrevételek figyelembe vételével dolgozza át a rendelet -tervezetet és a 2010.
évi márciusi testületi ülésre terjessze be.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
Tóth Bernadett környezetvédelmi referens

3. Napirendi pont: A helyi szociális rendelet ezen belül a közgyógyellátás
felülvizsgálata.(rendelet-tervezet)

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra alkalmasnak tartotta a rendelet -
tervezetet. A Pénzügyi Bizottság és az Egészségügyi és Szociális Bizottság a
jövedelmi értékhatár 10 %-os emelését támogatta.
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Az Egészségügyi és Szociális Bizottság kérte továbbá, hogy minden év március 31 -
én vizsgálják felül a rendelet -tervezetet. A költségvetésben már szerepeltethetnék ezt
a számadatot. A felülvizsgálatra inkább az  év első felében kerüljön sor.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A bizottság álláspontja az volt, hogy a költségvetés
elfogadása után történjen a felülvizsgálat. Évenként változnak azok a feltételek,
melyek alapján a közgyógyellátást meghatározták. Júniuss al azért nem ért egyet,
mert addig is bírálnak el közgyógyellátási igazolványokat. Fél év alatt kiesnek olyan
személyek, akik pozitív elbírálásban részesülhetnének. Év elején – akár áprilisban –
célszerű a felülvizsgálat. A feltételek változása és a késői döntés miatt az érintettek
25 %-át nem bírálhatták el pozitívan.

Zatykó János: A felülvizsgálattal egyetért, de nem az elfogadott költségvetés után két
héttel kell felülvizsgálni.

Győri István: A mindenkori legkisebb nyugdíj összegének százalékos arányá ban
adják a támogatást. Ha ez az összeg változik, akkor automatikusan változik a
százaléknak megfelelően a végösszeg is.
Költségvetés elfogadása előtt kell ezt rendezni, hogy a költségvetés tárgyalásakor
már érvényesíthessék a közösen meghozott döntést. Egész évre, előre kell
szabályozni a közgyógyellátást és a 100 % -os összeget szerepeltetnék a
költségvetés tárgyalásakor. Októberben már meg lehetne határozni a következő év
ilyen irányú feladatait.

Zatykó János: A jövedelmi értékhatárt a központi költségv etés elfogadásakor válik
ismertté.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A közgyógyellátási igazolványokat azért kell
módosítani, mert a nyugdíjak általában januártól változnak. Módosítani pedig azért
kell, mert az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összege nem változik, az arány
eltolódik. Azért tett javaslatot az áprilisi időpontra.

Zatykó János: Ha januárban változik a nyugdíj összege, akkor a költségvetésben
szerepeltetik ezt a számot.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A lényeg az, hogy évente történjék meg a
felülvizsgálat. Próbáljanak kompromisszumosan egy időpontot meghatározni a
módosításra.

Dr. Konczer Erik: Az öregségi nyugdíj összege évről -érvre változik. A nyugdíjak
emelésekor az öregségi nyugdíj összegét is korrigálják.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.
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Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 25. számú (X.16.) önkormányzati
rendelete:

- a szociális igazgatásról szó ló 1993. évi III.
törvény, valamint a gyermekek védelméről és a
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI.
törvény helyi végrehajtásáról szóló többször
módosított 2008. évi 7. számú (III.28.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő -testület a 2008. évi 7. számú rendeletét
minden évben – bizottsági igény szerint – felülvizsgálja.

- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen szavazattal egyetért.

206/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő -testülete a helyi szociális rendelet
közgyógyellátásra vonatkozó rendelkezéseit minden évben – az éves
Költségvetés elfogadását követően - az Egészségügyi és Szociális Bizottság
által javasolt időpontban fe lülvizsgálja.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
           Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Juhászné dr. Gordán Ildikó bizottsági elnök

4. Napirendi pont: A személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások térítési
díjairól szóló 2009. évi 15. számú (V. 22.) önkormányzati
rendelet módosításáról rendelet -tervezet.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bizottság, a
Pénzügyi Bizottság és az Ügyrendi Bizottság. Az Ügyrendi Bizottság tárgyalásra
alkalmasnak tartotta. Az Egészségügyi és Szociális  Bizottság és a Pénzügyi
Bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra ajánlja.
A rendelet-tervezet a szociális térítési díj nagyságrendjére és a közalkalmazottak
étkezési térítési díjára tesz javaslatot.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  A rendelet-tervezetet elfogadásra ajánlja.

Dr. Kerekes Tibor: Nem érti, hogy a 492 Ft-ból hogyan lesz 440 Ft. Ez nem technikai
módosítás. Miből adódik a változás?

Győri István: Főleg csökkentésről van szó. A Pénzügyi Bizottság ülésén a Gazdasági
Hivatal vezetője elmondta, hogy az általános költséget egyformán osztották fel
azokra is akik egyszer használták a szolgáltatást és azokra is, akik háromszor
használták. Ahol a szolgáltatást kisebb mértékben veszik igénybe, ott az általános
költségrészt csökkentették.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet -tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2009. évi 26. számú (X.16.) önkormányzati
rendelete:

- a személyes gondoskodást nyújtó szociális
ellátások térítési díjának módosításáról.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

5. Napirendi pont: A Kistáltos Óvoda beszámolója működéséről.

Előadók: Zatykó János polgármester
Nagy Ágnes intézményvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság  a beszámolót
elfogadásra ajánlja.
A Kistáltos Óvoda négy éves időszakról készítette beszámolóját. Az óvoda 44 éve
működik, 75 férőhellyel épült, három csoportba járnak a gyerekek. Az óvodának 12
alkalmazottja van. A beszámolóban szerepel, hogy az óvoda a kor igényeinek
megfelelően felszerelt.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság  kihelyezett
ülést tartott a Kistáltos Óvodának. Amikor gyermekei még óvodába jártak, akkor is
ugyan olyan barátságos volt a légkör, mint most. Az óvoda családias.
A bizottság is köszönetét fejezte ki az óvoda dolgozóinak a magas színvonalon
végzett munkájukért. A Képviselő -testületnek a jövőben is biztosítania kell –
lehetőség szerint - a korszerű személyi és tárgyi feltételeket, melyek most is
rendelkezésre állnak az óvodában. Minden évben sikerült fejleszteni, korszerűsíteni
az óvodát. Ebben az évben új tornaszobát adnak át. Ez is jelentős előrelépés, hiszen
tudják jól, hogy a gazdasági helyzetben nehéz egy ilyen beruházást megszervezni. A
beszámoló utal az Együtt, egymásért, ovihídon rendezvénysorozatra, mely 40
rendezvényt takar. A város óvodái nem szégyenkeztek a rendezvényen Észak -
Komárom óvodáival szemben.
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Megfelelő, jó feltételek között vann ak az óvodások a városban. A Kistáltos Óvodában
továbbra is maradjon meg a barátságos, családias légkör, hogy a gyerekek, szülők,
dolgozók jól érezzék magukat.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Megköszöni a Kistáltos Óvoda meghívóját a tornaterem
avatására. A sport, a mozgás az egészségmegőrzés egyik fontos feltétel. Az óvoda
dolgozóinak további sikeres szakmai munkát kíván.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

207/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete - elismerve a Kistáltos Óvoda magas
színtű munkáját – a beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

6. Napirendi pont: Az Út a munkához program helyi feladatai a közfoglalkoztatási
intézkedési terv időarányos végrehajtása. A regisztrált
álláskeresők helyzete alakulása, Komárom város munkaerőpiac
helyzete.

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság  a beszámolót elfogadásra
ajánlja.
Az Út a munkához program 2009 -ben indult. Célja, hogy a tartósan munka nél kül
lévőket a közfoglalkoztatásba bekapcsolják. Ennek a programnak az volt a hátránya,
hogy későn jelent meg és beindításához közfoglalkoztatási tervet kellett készíteni.
Nehéz volt eleget tenni a program siker es és eredményes végrehajtásának . A
programban résztvevők számára 90 %-os az állami támogatás. A munkaügyi
hivatalban rendelkezésre állási támogatásban részesülők vehetnek részt.
Az előterjesztésben szerepel, hogy mennyi a regisztrált álláskeresők száma. Egy
évvel ezelőtt 2,92 % volt, jelenleg 6,51 % . A regisztrált álláskeresők száma nyolcszáz
körüli. Azon kell dolgozni, hogy az ipari parkban próbáljanak meg újabb
vállalkozásokat letelepíteni. Ehhez kéri minden képviselő segítségét.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a beszámolóról.

- A Képviselő-testület a beszámolót 16 igen szavazattal elfogadja.
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208/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja az „Út a munkához” program
helyi feladatairól, a közfoglalkoztatási intézkedési terv időarányos
végrehajtásáról, a regisztrált álláskeresők helyzetének alakulásáró l,
Komárom város munkaerő-piaci helyzetéről szóló beszámolót.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

7. Napirendi pont: Beszámoló a parlagfű irtási program végrehajtásáról.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a beszámolót elfogadásra
ajánlja. A Műszaki Bizot tság kérte, hogy a jövőben nagyobb figyelmet fordítsanak a
parlagfű írtásra.
Parlagfű írtásra 22,5 M Ft -ot fordítottak ebben az évben, mely duplája az előző
évinek. A programhoz egyesületek is kapcsolódnak, valamint közmunkásokat is
alkalmaznak. Fontos a parlagfű gyérítés, helyben sok mindent megtehetnek, de
országos szinten is hathatósabban kell ennek törvényi hátterét biztosítani.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Érzékelhető a parlagfüves területek
hatástalanításával kapcsolatban a pozitív változás. Az Á NTSZ vezetője felhívta a
szántók melletti területek parlagfű mentesítésére. Nagyon sok an szenved a
parlagfűtől, a kezelés nagyon drága, ezért jó lenne előrelépni ebben az ügyben. A
parlagfűírtással kapcsolatban a szankcionálást is hatékonnyá kell tenni. So kszor nem
tudják, hogy az ingatlannak ki a tulajdonosa, de meg kell mindent próbálni.

Zatykó János: A külterület a Mezőgazdasági Szakigazgatási Szervhez tartozik és a
területeket folyamatosan ellenőrzik.

Nagy Zoltán: Amíg lesz Komáromban olyan ember, ak i szenved a problémától, addig
nem nyugodhatnak meg. A szankciónak is van „elrettentő” ereje. Ebben az esetben
is a megelőzésre kell nagy hangsúlyt fektetni. Az újságok, médiumok, televízió
segítségét is igénybe kell venni, hogy a parlagfűírtásra a figyelm et felhívják.
Előfordul, hogy önkormányzati területen is van parlagfű, annak ellenére, hogy
minden évben rangsorolják a  parkokat nyírás tekintetében. Azok a területek,
melyeket kritikával illettek, kimaradhattak a programból.
Amikor a következő évben tárgyalják a közterületek nyírását, akkor ilyen szemmel is
nézzék az előterjesztést.
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Dr. Mészáros Gyula: A Saxum Kft. Felügyelő Bizottsága is folyamatosan foglalkozik
ezzel a kérdéssel. Ebben az évben sokat kellett nyírni a területeket és még is rosszul
állnak, mivel rendkívül virulens növényről van szó, akár 10 cm -es magasságban is
képes virágzani. Pozitívum, hogy a lakosság egyre érzékenyebb erre a kérdésre. Ha
a lakosság jelzi a problémát, akkor már a saját területén is tesz valamit.
Bel- és külterület határára is jobban oda kellene figyelni, pl. a Déli városrészen. A
csémi vasútállomásig tartó szakasz is a városhoz tartozik.
A vasút területén is javulás tapasztalható, de itt is szemléletváltásra és következetes
munkára van szükség.

Hornig Rudolfné: Nem csak a parlagfüvet kell ezért a betegségért felel őssé tenni.
Folyamatosan olyan környezetszennyezés éri az embereket – pl. tartósítószerek,
autóforgalom -, mely szükségessé teszi, hogy komplexen kezeljék ezt a témát.

Győri István: Évről évre sokkal nagyobb figyelmet fordítanak a parlagfű írtásra, évről -
évre több pénzt fordítanak rá, mégis rosszabbodik a helyzet. Lokális parlagfűírtás
eredménye a nullával egyenlő. Eredményesek akkor lesznek, ha nagy területeken
összehangolt védekezés folyik. Magyarország erre nem képes, hiszen a környező
országokban kisebb a probléma. A ráköltött pénzzel nincs arányban az elért
eredmény. Jobban fel kell derít eni a parlagfüves területeket, ahonnan megjelenik a
pollen. Nem híve a büntetésnek, de ha máshogy nem értik meg az emberek, hogy ez
komoly anyagi kihatással jár orszá gos szinten is pl. táppénz, gyógyszer, a kkor mégis
rá kell szorítani őket a parlagfű írtására. Annak ellenére, hogy mindig többet tesznek,
még is minden évben rosszabbodik a helyzet.

Czita János: Lakossági fórumon a munkahelyekről, a szúnyog - és parlagfűírtásról
beszélnek, tehát nagyon fontos p roblémáról van szó. Magyarország területe kedvez
a parlagfűnek. Egyre rosszabb eredményeket érnek el, a növény egyre jobban
alkalmazkodik.
Vannak olyan időszakok, amikor gyorsan és hatékonyan kell parlagfüvet nyírni, akár
háromnaponként. A pénzügyi keret meghatározásakor figyelemmel kell lenni az
extrém időjárásra. Javasolja a napirend elfogadását, de a következő költségvetésnél
nagyobb tartalékkeretet hozzanak létre. Az Alpok országaiban a klimatikus környezet
sokkal kedvezőbb, mint Magyarországon. A klím aváltozás is sokkal jobban kedvez a
parlagfűnek. A parlagfű mellett allergénként megjelenik a szürkenyár is.

Hamrák Zsófia: Amikor a parlagfű problémával először foglalkoztak, elhangzott, hogy
egyetlen védekezési mód a növény gyökeres eltávolítása. Az Út a munkához
program keretében is elkezdhetnék a növényt írtani. Még több pénzt fordítanak a
fűnyírásra, mégis nagyobb területen terjed el. Természetesen országos szinten kell
gondolkodni.

Czita János: Ezen a nyáron Komárom-Esztergom Megyében ülésezett az a
bizottság, mely globális szinten foglalkozik a parlagfűírtásra. A jelenlegi tudomány
állása szerint legmegfelelőbb védekezési módot juttatják majd el az
önkormányzatokhoz.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.
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209/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

A Képviselő -testület a parlagfű irtási program végrehajtásáról szóló
beszámolót elfogadja, ugyanakkor felhívja a Polgármesteri Hivatal figyelmét
a parlagfű elleni önkormányzati védekezés jövőbeni hatékonysága javítása
szükségességére.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Tóth Bernadett környezetvédelmi felelős

8. Napirendi pont: Beszámoló a Csokonai Művelődési Központ tevékenységéről.

Előadók: Zatykó János polgármester
Ifj. Tonomár István intézményvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság a beszámolót elfogadásra a jánlja
és felhívja a figyelmet arra, hogy a 2010. évi költségvetésben a felújítási igényeket
jobb kondícióba kell hozni a 2009. évi kondíciókhoz viszonyítva. A beszámolóban a
Csokonai Művelődési Központ bemutatja ezévi tevékenységét, a programjait, a
munkaszervezetét.

Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság a beszámolót elfogadásra
ajánlja. A beszámoló tartalmas, mindenre kiterjedő. A 2010. évi költségvetésben
javasolták a faházak felújítására pénzösszeg biztosítását, valamint a vizesblokkok
felújítását.

Dr. Konczer Erik: Jövő évben lesz 80 éves a Jókai Mozi. Az épület kívülről is
megújul. Komáromban is folyamatosan csökken a nézőszám, ezért igyekeznek
egyéb programokat is szervezni.

Czita János: A Fenyves tábor kihasználtsága ebben az évben javult, hétről hétre
különböző szervezetek, intézmények látogattak Monostorra. További jó munkát kíván
a művelődési központnak.

Győri István: Az előterjesztésben szerepelnek a munkaköri leírások. A mű velődési
központ vezetője figyelmét felhívja az átfedésekre. Úgy tűnik, hogy egy -egy főfeladat
sok részre van bontva. Indokolatlannak látszik egy -egy feladata megbontása.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja

210/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület elfogadja a Csokonai Művelődési Központ
tevékenységéről szóló beszámolót.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Rédli Margit referens

9. Napirendi pont: Duna partnerségi hálózathoz csatlakozás.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Ügyrendi Bizottság, a Pénzügyi
Bizottság. A bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják.
Korábban jelezte a Képviselő -testületnek, hogy Budapesten a Duna Partnerségi
Hálózat megalakítását záradékkal aláírja . Ez nagyon fontos Komárom, a Duna parti
városok, települések szempontjából. Az Európai Unió következő pénzügyi ciklusában
már nem a közigazgatási típusú pályázatok kapnak prioritást, hanem inkább a
földrajzi típusúak. Ha az ország jól teszi dolgát, akkor ennek hihetetlen előnyei
lehetnek.

Nagy Zoltán: 2008. évben a Brüsszeli EU értekezleten a záró nyilatkozat tartalmazta,
hogy a bizottság 2010-ig olyan uniós stratégiát készítsen, mely a Duna menti
országok régiója összehangolt fejlesztését célozza.  Ez a partnerségi hálózat nem
mondja ki, de több helyen érinti, hogy a Duna Stratégi a elkészültekor előrehaladott
legyen az ahhoz kapcsolható partnerség. A Duna Partnerségi Hálózat megbeszélés
vezetője Szegvári Péter volt helyettes szakállamtitkár, akinek szakértelmét minden
Kormány elfogadta.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

211/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete csatlakozni kíván a Duna Partnerségi
Hálózathoz, és jelen határozatával megerősíti a Zatykó János polgá rmester
úr által ratifikált – melléklet szerinti - együttműködési megállapodást.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
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10. Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két
ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
intézkedésekről, az önkormányzati beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Kéri, hogy a Képviselő-testület az előterjesztésről oldalanként
tárgyaljon.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: November 12-én 9 órától a Jókai Moziban Segítség a
segítőknek címmel tartanak előadást az egészségügyi és szociális szféra
dolgozóinak.

Nagy Zoltán: Nemzetközi Floorball torna rendezéséhez kért anyagi támogatást a
Magyar Floorball Szövetség. A támogatást tárgyjutalmak vásárlásához kérték. A
bizottság saját költségvetési keretéből 50 E Ft -ot biztosít.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

212/A/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Magyar Floorball Szövetség által 2009. november 6 -7-
8-án Komáromban rendezendő nemzetközi floorball tornán résztvevő legjobb
csapatok részére - az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcs olatok Bizottsága
Komárom Város 2009. évi költségvetésben biztosított kerete terhére –
tárgyjutalmak vásárlására 50 E Ft-ot biztosít.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Császár Irén osztályvezető

Győri István: Miért támogatásként kell átadni ezt az összeget? Miért nem vesz
tárgyjutalmat az önkormányzat, melyet a ren dezvényen az önkormányzat nevében
átadhatnának?

Zatykó János: A polgármesteri keretből is kérnek támogatást.
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Sárai János: A Szőnyi Részönkormányzat következő évi igényeit, javaslatait a
Polgármesteri Hivatalhoz eljuttatják.
A szőnyi bölcsődében nagyon sok gyereket nem tudnak felvenni. Szó volt arról
korábban, hogy húsz férőhellyel bővíteni lehetne a bölcsődét. Kéri, hogy a következő
évi költségvetés tárgyalásakor foglalkozzanak ezzel a kérdéssel.
A 3. számú helyi járat korábban a Bercsényi utcán men t. Az ott lakók tiltakoztak,
ezért a járatot áthelyezték a Mocsai útra. Most 42 aláírással ellátott kérelemben
kérték, hogy a járat újra a Bercsényi utcában járjon. Kéri, hogy a hivatal próbáljon
meg jó megoldást találni. A 3/A buszjárat is végigmehetne az  Ady Endre utcán. Ha a
hivatal foglalkozik ezzel a problémával, a megbeszélésre hívják meg, hogy a helyi
érdekeket képviselni tudja.

Zatykó János: A Szőnyi Részönkormányzat határozati javaslatairól is állás kell
foglalni. A buszjárattal kapcsolatban felmerült problémákkal az autóbusz
közlekedéssel foglalkozó ad hoc bizottságnak kell foglalkoznia.
Ismerteti a Szőnyi Részönkormányzat határozati javasl atait.

Dr. Szöllősy Ferenc: Állami Számvevőszéki vizsgálat kapcsán hoztak olyan döntést,
hogy amennyiben valamelyik intézményt egy feladat ellátására támogatják, azzal az
összeggel a költségvetési keretet kell megemelni.
A második határozati javaslatban a Szőnyi Részönkormányzat költségvetési
keretéből 120 E Ft-ot kell átcsoportosítani a Szőnyi Bozsik Általános Iskola
költségvetésébe.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 1. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontjá t 17 igen szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslat 2. pontját, mely szerint: Komárom Város
Képviselő-testülete a Szőnyi Részönkormányzat 2009. évi költségvetésben biztosított
kerete terhére 120 E Ft-ot átcsoportosít a Szőnyi Bozsik Általános Iskola működési
célú pénzeszköz átadása címén karácsonyi ünnepségük szervezésére.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

212/B/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő testülete a Szőnyi Részönkormányzat 2009. évi
költségvetési keretéből 500 E Ft támogatást nyújt a Szőnyi Polgárőr Egyesület
részére eszközök, ruházat megvásárlására, működési költségekre és az ügyvédi
munkadíj kifizetésére.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Császár Irén osztályvezető
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2., Komárom Város Képviselő -testülete a Szőnyi Részönkormányzat 2009. évi
költségvetésben biztosított kerete terhére 120 E Ft-ot átcsoportosít a Szőnyi
Bozsik Általános Iskola működési célú pénzeszköz átadása címén  karácsonyi
ünnepségük szervezésére.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Császár Irén osztályvezető

Horváth Gyula: Dél-Komáromban megalakult a vizilabda egyesület. Az egyesületet a
cégbíróság is bejegyezte. Komáromban 15 -20 gyermek jár rendszeresen a strandra
vizilabdázni. Korábban arról volt szó, hogy a gyermekek fél 7 -kor használhatják az
uszodát, de legutolsó alkalommal még negyed 8 -kor sem tudtak bemenni. Ebben a
témában előterjesztést is kellene készíteni. Jó lenne, ha a gyerekek fél 7 -kor már
bejuthatnának az uszodába.
Kisvárdai István sportlövő szakosztályvezető elmondta, hogy a szabadban edzéseket
már nem tudnak végezni. A Kelemen László utcai pince dohos, büdös.
Elfogadhatatlan, hogy ilyen körülmények között készüljenek a sportolók. A Molajban
lévő épületek felhasználásával megoldást találhatnak.

Zatykó János: A vizilabdázók problémája előterjesztés készítése nélkül is
orvosolható.
A 2010. évi költségvetés elkészítésekor kell az elképzeléseket ismertetni.

Horváth Gyula: A sportlövők a tűzoltóság buszával járnak külföldre. Legutóbbi
alkalommal a busz kereke kiesett, de szerencsére tragédia nem történt. 5 -6 millió
forintért vásárolni lehetne egy buszt, hogy ezek a sportolók vers enyre járhassanak.

Zatykó János: Ez a kérés is a 2010. évi költségvetést érintheti.

Nagy Zoltán: Az Ipari Park eseti bizottság legutóbbi ülésén tájékoztatták az ipari parki
cégvezetőket arról, hogy a rendezési terv módosítása készül. Kérésüket respektál va
a tervező a 30 %-os beépítés helyett 50 %-os beépítettségre tesz majd javaslatot.
Szó esett az elkerülő út jelenlegi helyzetéről, az ipari parki csomópont terveiről,
kerékpárút terveiről. Tárgyaltak arról is, hogy elkészült a csapadékvíz tározó, de az
üzemek rákötése még nem történt meg.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Szőnyi Polgárőrség megkezdte tevékenységét,
munkájuknak már meg is van az első eredménye.
Háziorvosok nevében csalók járják végül az idős embereket. A polgárőrség az
autóról és az elkövetőkről is adott személyleírást. Az idős emberek senkit ne
engedjenek be a lakásba, aki nem tudja magát igazolni. Ilyen esetek nem csak
Szőnyben, hanem Komáromban is előfordultak.
Igénylik a szőnyiek a városrész belső felében az autóbusz járatot. Csúcsidőn kív ül
egy kisebb busz is elláthatná ezt a feladatot. Utasszámlálás is segíthet a megfelelő
megoldás megtalálásában.
Példaértékű, hogy megalakult a vizilabda egyesület. A gyerekek a magyar és a
szlovák bajnokságban is indulnak. A most alakult szakosztály  kuriózum. Minden
szinten segíteni kell az egyesület munkáját.
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Hornig Rudolfné: Korábban 25 M Ft-ot kaptak a sportlövők, hogy megfelelő lőteret
alakítsanak ki maguknak. A MOL lakótelepen az étkezde alkalmas lenne lőpálya
kialakítására. Az omladozó vakolat és a  patkányfészek felszámolása 600 E Ft -ba
kerülne a jelenlegi helyen. A jövő évi költségvetésben pedig keretet kell biztosítani az
étkezde felújítására.

Zatykó János: Kéri, készítsenek előterjesztést a felvetésről a bizottságok és a
Képviselő-testület elé.

Dr. Mészáros Gyula: Válogatott sportolók készülnek méltatlan helyszínen a
versenyekre. A költségvetési terv elfogadása előtt készüljön előterjesztés, mely
költségvetési tervet tartalmaz és alternatívákat is jelöl. Ha az étkezde megfelelő hely,
akkor támogatja a felújítását. Lehetnek még egyéb helyek a városban , melyek
megfelelőek lennének, ezeket is szerepeltetni kell az előterjesztésben. Az erődök
között is kihasználatlan a Csillag erőd. Amikor a javaslat megszületik, akkor a 2010.
évi költségvetésben szerepeltessék a pénzügyi keretet a feladatra, hogy a hosszú
ideje húzódó problémára megoldást találhassanak.

Takács József: A Szőnyi Részönkormányzat üléséről készült beszámolóban szerepel
a Mol lakótelep kereskedelmi ellátásával kapcsolatos aggodalom. A v árosrészen
alapvető élelmiszereket sem lehet már kapni. Egyre több lakó jelzi ezt a problémát.
A Mol lakótelepen lévő egyik szabad épület felújítása után azt a sportlövők
használhatnák.

Győri István: Két éve folyamatosan beszélnek a sportlövők problémájá ról, de
egyetlen egy szakmai tervet sem látott még, melyben szerepelne, hogy pontosan
milyen teremre, milyen feltételekre van szükség, és mennyi annak a költsége.

Zatykó János: A tervet a költségvetés tárgyalásakor tárgyalhatja a Képviselő -testület.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 17 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A Klapka Lakásszövetkezet panelprogrammal kapcsolatos
tájékoztatása a Beszámoló a lejárt… című előterjesztés mellékl etét képezi. Kéri, a
képviselők tájékoztatóval kapcsolatos véleményét.

Dr. Molnár Attila: 32 társasház felújítása folyik a panelprogram keretében. A
képviselők nap mint nap kapnak észrevételeket különböző anomáliák miatt. 800 M Ft
az elkülönített költségvetési összeg, melyet erre a célra fordítanak. Sokan
sérelmezik, hogy aláírják a szerződést, zajlik a kivitelezés, majd plusz igények,
költségek merülnek fel. A kivitelezők szerint a plusz összeget a lakóknak kell
megfizetnie. Jönnek az indokok, hogy a nyíl ászárók nem lettek jól felmérve, ezért
szükséges a plusz pénz. Mennyi olyan kivitelezés van, ahol plusz pénzt kell a
lakóknak fizetni? Ez miért alakulhatott ki? Sérelmezik, hogy a közbeszerzési eljárást
a bonyolító cég úgy írta ki, hogy 45 pont az ajánlati  ár és megfogalmaztak egyéb
kritériumokat további pontokra. Ennek mi az oka? A bonyolító cég szerint ennek mi
az oka? Panaszolták, hogy 4-5 M Ft-tal alacsonyabb ár helyett a drágábbat fogadták
el. Lehet, hogy ez nem baj, de azért érdekes, hogy 100 pontból 50 alatti az ajánlati ár
pontozása.
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Mártírok u. 4-6. szám alatti lakók sérelmezik, hogy miért nem vehettek részt a
programban? Olyan tájékoztatást kaptak, hogy a pályázatukat beadták, aztán
kiderült, hogy még sem. Ennek mi az oka?
Lesz lehetőség arra a későbbiekben, hogy nagyobb odafigyeléssel kísérjék a
panelprogramot. Akár műszaki ellenőr, akár közbeszerzési szakemberek segíthetnék
ezt, amennyiben erre van kapacitás.

Zatykó János: Kéri, hallgassák meg először az elnök urat.

Lóczi Tibor: Kéri, hogy a ha a képviselőket panasszal keresik meg, akkor azt a
Lakásszövetkezetnek továbbítsák.
Lehet, hogy magasabb pontszámot kellett volna adni a beruházás árának, de
biztosítékokat szerettek volna arra kapni, hogy a beruházások megfelelőek legyen.
Törvény 8 cm szigetelést ír elő, plusz pontot kapott, aki 10 cm -t vállalt. Előírtak plusz
pontnak, hogy 10 év garanciát vállaljon a vállalkozó. Ezeket a feltételeket mindenki
teljesíthette. Amennyiben ezeket vállalták, a legjobb ár nyer. Bankgaranciával 5 -10 %
fedezeti biztosítékot kellett letétbe helyezni. Minden vállalkozó vállalhatta ezeket a
kéréseket.
Utolsók között bírálták a tóparti épületeket. Időközben történt az 5 % -os Áfa emelés,
ennél az épületnél 12 % az eltérés. Ennyi többletköltség jelent meg a tervezéshez
képest. Hatalmas üvegfelületek vannak, senki nem akarta vállalni a munkát.
Az egyik lakótárs elmondta, hogy a kivitelezést olcsóbban is el lehet végezni. Kérték,
hogy hozzanak árajánlatot. Ez meg is érkezett .
Hozzá tartozik, hogy egyetlen pályázatban ne m hirdettek eredményt.
Márciusban tartottak lakógyűlést, ahol elmondták, hogy mennyi a várható
pénzösszeg a pályázathoz. Amikor megvolt a végeredmény, újra felkeresték a
lakóközösséget, akik döntöttek arról, hogy a pályázatot és a kivitelezést
eredményesnek, vagy eredménytelenne k tekintsék-e.
Elmondták a lakóközösségnek, hogy van lehetőség olcsóbb ajánlatra. Kérte, hogy
tekintsék a kivitelezői pályázatot eredménytelennek. Ezután a lakóközösség
egyhangúan úgy döntött, hogy nem tekinti eredménytelennek, nem kér új
pályázatokat be.
Ha elmennek egy vállalkozóhoz, akkor a bekerülési költségnél előleget kér, másik
felét a kivitelezés befejezésekor kell megfizetni. Mi történt itt? Amikor a pályázatot
beadják, pontosan tudnia kell azt, hogy a pályázat teljes összegét előfinanszírozni
kell. Ezután a műszaki átvétel megtörténik és ha a munka hibátlan, akkor elindul egy
folyamat és a bank fizeti az első részletet. Amikor az 1/3 részt kifizették, akkor az
önkormányzat fizeti a második 1/3 részt, majd pedig az állam kifizeti a fennmaradó
1/3-od 2010-ig. Végig kell gondolni, hogy mennyit ér ez a pénz 2012 -ben.
A komáromi vállalkozókat felkérték erre a munkára, de egyetlen egy nem vállalta.
Ilyen munkára csak tőkeerős cégek jelentkeznek.
Az ablakokkal nincs különösebb gond, csak a fűtés megoldásá val. Ebben kicsit
hibásak is. Június 12-én hirdetett a kormány döntést, melyről júliusban kapták meg
az értesítést. Ezután egy hónap alatt kellett a pályázatot lebonyolítani,
lakógyűléseket tartani. Szeptemberben vagy azt mondhatják a lakóknak, hogy ebben
az évben elkezdik a fűtés átalakítását, mérhetővé tételét, vagy nem kockáztatnak és
tavasszal fejezik be. A lakóközösségek mindenhol úgy döntöttek, hogy kezdjék el a
munkát.
Elkészültek volna időben, ha a lakóközösségek 100 % -osan magukénak tekintik ezt
a munkát.
A tegnapi nap folyamán is voltak olyan épületek, ahol a pincébe nem tudtak lemenni,
mert a lakók nem voltak jelen a munka idején.
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Ez természetesen újabb csúszást eredményezett. A lakók által tudatott pályázati
végeredménynél sem történt egyetlen  esetben több kérés. Nem létezik, hogy 5 -6 M
Ft-tal több. Egyösszegű pályázati eredményeket hir dettek, aminél többet nem
kérhetnek.
A pályázónak kellett a teljes műszaki dokumentációt biztosítani. Nem az történt, hogy
elkészült a kiviteli terv és utána pályáztatnak, hanem kapott egy keretet a fűtés
felmérésére, elkészítésére és a teljes felelősség egységesen az övé.
40 pályázatot adtak be, 39 nyert. Ezekben az épületekben folyamatosan megy a
munka. Elkészült 8 épület átadás előtt van. A fűtés gyakorlatilag mindenhol elkészült.
A hőszigetelés a felében elkészült.
Ez a munka ember feletti erőt igényel mindenkitől .
Egyszerre 150-200 ember dolgozik, a fűtésszerelők 80 -an vannak.
Természetes, hogy vannak hibák, feladat, hogy ezeket csinálják meg. Nem tudják
feltölteni vízzel a rendszert, mert esetleg van két lakó, aki  nem tartózkodik otthon.
Mártírok u. 4-6. sz. alatti épületben 14 év alatt egyetlen határozatképes lakógyűlést
tudtak összehívni. A panelprogramban történő részvételhez 90 %, egyéb munkához
80 %-os támogatás kell, de 76 % jött össze. Ennek ellenére beadták  a pályázatot.
Rendesen működött minden az utolsó pillanatig. Ennél az épületnél második
hiánypótlást adtak, tehát újabb ötletekkel álltak elő. Ezt a hiánypótlást nem a
pályázat írónak küldték meg, hanem a tervezőnek. Ő későn küldte ezt tovább. Kérték
a felügyelő kht-t, hogy ebben az esetben tegyen kivételt. Polgármester úr is próbált
segíteni, de sajnos hajthatatlanok voltak . Ha a pályázatíró hibájából hiúsul meg a
pályázat, akkor mindaddig újra beadja térítésmentesen, amíg nyertes nem lesz a
pályázat.
A Pénzügyi Bizottság ülésén tévesen mondta el, hogy a pályázatot beadták. ÉMI Kht.
új adatlapja alapján adják be újra a pályázatot. Kéri, hogy a z ehhez szükséges
önkormányzati önrészt biztosítsák.
Volt egyéb pályázatuk a hagyományos technológiával épült épül etekre, ahol 30 %-os
támogatást lehetett elnyerni. Műemlék jellegű épületekre is írtak ki tavaly pályázatot.
A Mártírok u. 12. sz. lépcsőház is nyertes lett a pályázaton, mégis úgy döntöttek,
hogy nem élnek a lehetőséggel.
Nagyon sok a panasz most a fűtési r endszerekkel kapcsolatban, de ott, ahol 100
ember 500 lakásban szerel fűtést, ott biztos, hogy lesz probléma, e nélkül nem
működik. A beruházás 1,4 milliárd forintot tesz ki összességében.

Zatykó János: Június 12-én döntöttek és júliusban kapták meg az ér tesítést? Rossz
helyre kerültek az értesítések?

Hornig Rudolfné: A tájékoztató levélben szerepel, hogy 2008. december 16 -án 214
lakás kapta meg az értesítést arról, hogy a pályázaton nyertek. Miért nem kezdődött
meg a beruházás közbeszereztetése? A válasz  nyilván az, hogy áprilisban változott a
közbeszerzési törvény, ezeket a lakásokat ez alól ki szerették volna vonni.
Átnézte a tender anyagot, nyilván meghívtak pályázókat, mert nem nyilvános
eljárásról volt szó. 45 %-ot adnak egy összegű átalány árra, 10  %-ot kötbérre,
nyílászáróknál 10 % jótállási biztosítékot, 15 % pozicionálásra és arányosításra,
karbantartási útmutatóra 10 %-ot.
Volt olyan pályázat, ahol a pozicionálás alatt az szerepelt, mely eleve a pályázat
kiírás része, tehát 8 cm-es anyagot kell betenni, ennek van hőtechnikai számítása,
kimutatják a megtakarítást is. Ezért jár 15 %. A rendszergazda is 10 évet vállal a
saját termékére. Ezért miért jár külön pont?
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Ilyen pontok miatt a drágábbik ajánlatot sikerült választani.  Milyen alapon történ t a
tenderanyag összeállítása? Önkormányzat jóváhagyta? A pályázatíró csoport
kiválasztása is érdekes. Elhangzott, hogy a terveket a kivitelezőnek kell összeállítani.
A költségvetésben szerepel tervezési költség, megvalósulási terv elkészítése.
Tételek még: tervezés, pályázat készítés, műszaki ellenőrzés, közbeszerzés
lebonyolítása. Ez tömbönként 1.200 E Ft. Mit csinált akkor a pályázatíró cég, ha még
a tervet is a kivitelezőnek kell elkészíteni?
Furcsa még, hogy valaki 10 cm -es vastagabb szigetelést ad. Íg y az ár is drágább.
Akkor nem egyforma feltételekkel írták ki a pályázatot.
A gépész kivitelezők között két pályázó van. Illik legalább három pályázót meghívni.
A megmaradó egy pályázónak az árai 25 % -al magasabb egységárat szerepeltetett.
Miért történt az, hogy a decemberi döntés után nem indult el azonnal a pályáztatás.
Most kapkodnak.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Főleg a lakókra igyekezett hárítani a felelősséget a
lakásszövetkezet. Milyen tájékoztatók kaptak a lakók arról, hogy a beruházás mivel
jár. Többen felhívták, hogy hősugárzó mellett kell ülniük, nagy a felháborodás. Nem
hiszi, hogy az ő felelősségük, hogy a hideg lakásban kell ücsörögniük.
Mártírok u. 4-6. sz. épület problémája a Pénzügyi Bizottság ülésén is felmerült. Ekkor
is kétségei voltak arról, hogy ki hibázott. Nem biztos, hogy egy faxon kell, hogy
múljon egy beruházás. Csodálkozik az ügymeneten. Meglepő, hogy a lakók abban a
hiszemben voltak az ülésen, hogy a pályázatukat beadták, közben pedig nem történt
meg.
Nem tudja megítélni, hogy a kiíró, vagy a Lakásszövetkezet volt -e a hibás.
Konkrét, betartható ígéretet kér a lakótömb számára.
Sokan a távhőt hibáztatták azért, mert a fűtés nem indult el. A Távhő Kft. ügyvezetője
elmondta, hogy az ő elsődleges rendszere készen áll a fűtés beindít ására.
Határozati javaslata, hogy a panelprogrammal kapcsolatban a következő ülésre
átfogó előterjesztést készítsenek, melyben szerepel a panelprogram menete, a
kivitelezés és minden olyan egyéb dolog szerepel, mely az elkövetkező egy
hónapban történni fog.
Fontos, hogy megújuljanak a lakások, de ha az örömbe egyre több üröm vegyül,
akkor az ellenkezőjére fordul a dolog, kezelhetetlen lesz az ügy.

Nagy Zoltán: Nehogy út tűnjön, hogy az az általános véleménye a Képviselő -
testületnek, hogy a panelprogramban  minden rossz. Természetesen hall az
anomáliákról, de több olyan véleményt is kap, hogy örülnek az emberek a
panelprogramnak, növekszik az ingatlan ára. Ha vannak kritikák, azokat
természetesen meg kell említeni, de összességében a program sikeres.

Dr. Molnár Attila: Senki nem vonta ezt kétségbe, mindenki örül annak, hogy az
önkormányzat részt vesz a panel programban. Ne az menjen a városban, hogy
mindenki jól csinálja a dolgát, csak a lakók a hibásak. Jelenleg ez a helyzet, ezért
kérték, hogy beszéljenek erről az ügyről. Most még elejét veszik a problémáknak, ha
azokat kivizsgálják. Nagyon sok a kétséges dolog, sok pénzt áldoznak erre a lakók
és az önkormányzat, ezért kell a problémáról beszélni. A következő ülésen egy
átfogó előterjesztés keretében ezt át beszélhetik.
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Győri István: A Kelemen L. u. 9. szám alatti épületből érkezett panasz, mely szerint a
jelenlegi panel programban gyorsabban megy a kivitelezés, mint az ő házukban,
valamint a fűtési rendszerük technikailag és egyéb módon nem felel meg az
elvárásoknak. Pletyka szintű információjuk szerint a tervező ezt megtervezte anélkül,
hogy a lakásokat és a rendszert látta volna. Nem azok voltak a felmenő csövek,
melyeket ő megjelölt. Az átkötést a terv szerint elvégezték, de a rendszer nem
működik normálisan. Tényleg így van? Ki volt a tervező, ki volt a műszaki ellenőr? Mi
a teendő annak érdekében, hogy megfelelő legyen a fűtés?

Zatykó János: A városban a Panel I -II-III. programban a lakásállomány 12 % -a
újulhatott meg az elmúlt két -három évben. A pályázat alapelve – egy forint mellé két
forintot nyerhetnek -támogatható. A város történetének legnagyobb
ingatlanfejlesztési, beruházási programja történik Komáromban. 1,3 milliárd forint
nagyságrendű a Panel III. program, a városlakók sokaságát érintve. A z itt élő
emberek személyes szféráját érinti ez a munka. Ez a konfliktusok sorozatát hozza
magával.
A Panel III. ütem nagymértékben feltételezi a kivitelező és a lakosság összefogását.
Kéri az érintettektől, hogy tartsanak szoros kapcsolatot a kivitelezőve l. Ha bármilyen
problémájuk van, azonnal forduljanak a lakásszövetkezethez. Sokat kellett dolgoznia
a Képviselő-testületnek azért, hogy a panelprogram keretében eredményesen
pályázhassanak. Ez megéri azt, hogy a Képviselő -testület, a pályázó, a kivitelező és
a lakók között nagyon szoros együttműködés legyen. Ha ezt nem tudják
megvalósítani, továbbra is konfliktusokkal szembesülhetnek.
Támogatja, hogy készüljön részletes tájéko ztató a Panel III. programról. Ezt a z
előterjesztést nagy részletességgel értékeljék a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság
ülésén. Ha a testületnek közben kell lépnie, azt tegyék meg. A beruházás
sikertörténet is lehet, ha a konfliktus helyzetet együtt kezelik.
Tudomása szerint 2009. október 31 . a pályázat beadási határideje, melyet tartani
tudnak. Új pályázati formáról van szó.

Hornig Rudolfné: Most adják be a pályázatokat és a terveket a kivitelezőnek kell
elkészíteni.
Van a testületnek egy döntése, hogy a költségosztók helyett egyedi mérőket kell
beszerelni a további viták elkerülése vé gett.  Ezt a döntést vegyék figyelembe és ez
alapján adják be a pályázatot. Egy -egy lakásnál ez nem nagy összeget jelent. Amikor
eljön az az idő, hogy egy lakó nem tud fizetni  és a költségeket közösen kell fizetni,
és a költségosztóval próbálják meg széto sztani az összeget és nem lesz aki kifizeti
és bekerül a közös költségbe, akkor lepődnek meg igazán a lakók. Az egyedi
mérésnél a szolgáltató fogja a vele kötött szerződés alapján megszüntetni a fűtést.

Zatykó János: A lakóközösség dönti el, hogy mi t választ. A testület ajánlatára a
lakóközösség dönt, hogy mit választ. A következő testületi ülésre – bizottsági
tárgyalással – kerüljön az előterjesztés.

Lóczi Tibor: A 214 lakásból a központi fűtésesek az első hónapban elkészültek.
Egyetlen épület van, mely néhány hét múlva befejeződik. Ebben volt a Csokonai u.,
Madách I., u., Ghyczy K. u., Gábor Á. u. Miért került beadásra később a pályázat?
December 12-én eredményt hirdettek. Ha a honlapon megjelenik az
eredményhirdetés, az nem jelenti azt, hogy a pályázato t indíthatják. Meg kell várni,
amíg az ÉMI Kht. írásos véleményt küld.
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Ez januárban történt meg és akkor már kint volt az új közbeszerzési törvény, mely
szerint ezekben az esetekben nem kell nyílt közbeszerzési eljárást indítani.
A 8-10 cm-es hőszigetelés között 20 %-os különbség van, mely megtakarításként
megjelenik a lakóknál.
Az első panelprogramban a kivitelező egyszerű megoldást választott. Ebben a
programban két rész kivételével mindenhol kétcsöves sé alakították a rendszereket.
Ennek a 15 pontnak a hozadéka, hogy a költségosztókat havonta, távleolvasással
olvassák le, tehát havi elszámolás készül a lakóközösség számára. 470 E Ft volt a
pályázatírás költsége, nem pedig 1,2 M Ft.
Olyan kitétel volt, hogy aki túlméretezik a radiátorok méretét, az 20 pontot jelent.
Azért történt ez, mert 40 fokos víz van a rendsz erben és ezzel nem tudnak fűteni.
470 E Ft volt a pályázatírás költsége és nem 1.200 E Ft. Ez a szám abból adódhatott,
hogy a Temető utcai épületeknél ez az összeg volt 1.200 E Ft.
Amikor a pályázatot benyújtották, lehetett kérdéseket feltenni és az is be nne volt,
hogy aki a többleteket bevállalja, maximális pontot kap. Ha azt követelik meg, hogy
azokat a dübbeleket tegyék be, melytől biztos, hogy nem fog leszakadni a panel és
ez ennek a keretén belül valósul meg, akkor megérte ez a többletköltség.
A lakásokban minimális beavatkozást kellett végezni és ennyi konfliktus helyzet van,
akkor ott, ahol az egész lépcsőházat végigfúrják, körbecsövezik, akkor ott mennyi lett
volna?
A lakóházak belső felépítése nincs hőszigeteléssel ellátva. Egy tömbház
lépcsőházában 18 fok van. A kétcsöves, egyedi mérés esetén ezeknek a
helyiségeknek a költségét senki sem dotálja.
Ha egy lakás melletti szomszédos lakásokat nem fűtik, akkor a fűtésköltség a
háromszorosa is lehet. Ha költségosztó van és valaki üzleti c élra vásárolja meg a
lakását, akkor ők lezárhatják a fűtést, mert lakásukat a környező lakók „fűtik”. A
hőmennyiségmérő felszerelése ezt a problémát nem kezeli.
A távhő a lakóval egyedi szerződéseket köt. Akkor jelenik meg a probléma, ha a
távhőre vonatkozó törvény olya n lesz, mint a vízre vonatkozó, mert ekkor mindegy,
hogy hőmennyiség mérő, vagy költségosztó van, mert a fő hőmennyiségmérőn mért
összeget kell a háznak kifizetni. A következő bizottsági ülésre a pályázat írót is
meghívják, aki konkrétumokkal szolgálhat.

Győri István: A Kelemen L. u. 8. szám alatti lakók problémájára kér választ.

Lóczi Tibor: A Kelemen L. utcában a tervező nem nézte meg, hogy merre mennek a
csövek. Megtervezte, majd a kivitelező a tervek alapján végezte a kivitelezést. Van
néhány lakás, ahol a mai napig nem jó a fűtési rendszer. A Csillag lakótelepen is van
már ilyen lakás.
Ez az egy két eset olyan ellenpropagandát eredményezett pl. a Csillag lakótelepen,
hogy kevesebben pályáztak a panelprogramra. Azok a lépc sőházak nem vettek részt
a panelprogramban, a saját költségükön alakították át átkötőszakaszosra,
költségosztósra fűtési rendszerét és ennek díját 100 % -ban ők fizették.
Meghívták a komáromi vállalkozókat, egy építőipari cég jelent meg, de pályázatot
nem adott be, nyilván a finanszír ozási problémák miatt.

Hornig Rudolfné: A válaszokat nem fogadja el, mert a  többletpontok több pénzbe is
kerültek. Így nem tudja, hogy ki mivel versenyzett. Aki 8 cm helyett 10 cm -t tett és
drágább ajánlatot adott, akkor milyen versenyhelyzet volt? Milye n alapon tudtak
dönteni.
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Győri István: A Kelemen L. u. 8. szám alatti lakásoknál ki volt a tervező , a műszaki
ellenőr? Mit kell tenni annak érdekében, hogy jó legyen a fűtés?

Zatykó János: Ez a Panel I-II. vagy III-ba tartozott?

Dr. Kreft-Horváth Loránd: Milyen konkrét ígéretet lehet tenni a Mártírok u. 4 -6. szám
alatt lakóknak? Erre a kérdésre most kér választ.

Czita János: Örül annak, hogy részletesen tárgyalják ezt az ügyet, mert azok a lakók
is tájékoztatást kaphatnak, akiket közvetlenül nem érint a panelprogram.  Amikor
elindult a lakóházaknál a nyílászáról c seréje, a lakóházak szigetelése, akkor sorban
mindenki végezte ezt a munkát. Próbáltak korszerűsíteni, odafigyelni a fűtési
számlákra. Ekkor felmerült, hogy a társasházakban, panellakásokban  is szükség van
a felújításra. A panelprogram elindult az egész or szágban, mindenki örült, hogy
ebben részt veszik. Komáromban 1000 fölötti a résztvevő lakások száma.  Ezek az
épületek a belvárosban vannak, energetikai megújulás mellett  esztétikájában,
megjelenésében is megújulnak a lakások.
Magán lakóháznál is előfordul  probléma ilyen munkák esetén. Nem lepődik meg, ha
egy ilyen nagy beruházásnál felmerülnek ilyen problémák.
Nem érzi, hogy hol van a hiba? A lakóknak vannak problémái, melyeket orvosolni
kell, de legtöbb esetben minden simán ment. Véleménye szerint ez sike rtörténet lesz.

Hamrák Zsófia: Sikertörténetről akkor beszélnek, ha a beruházást be fejezik. Az
Arany J. utcában nincs fűtés, ablakcsere nem volt.  Kénytelenek a problémákról
beszélni, mert ezek a gondok az emberek mindennapjait keserítik meg.  Lehet, hogy
a beruházás végén örülni fognak, de most azért beszélnek erről a dologról, mert
probléma van.
Az Arany J. u. 17. szám alatt mi lesz a beruházás menete?  Az embereknek nem sok
információja van. Most az embereket kell megnyugtatni.

Takács József: A Molajban is két társasház indult a panelprogramban. Mikor indul a
beruházás?

Lóczi Tibor: A Csillag lakótelepi és Kelemen L. utcai épületek a Panel II programban
szerepeltek. A teljes bonyolítást az önkormányzat végezte. A tender kiírásban, a
pályáztatásban és a bírálatban nem vettek részt. Ezekbe a munkákba a
Lakásszövetkezetnek nem volt beleszólása. A pályázati bontásra képviselőjüket nem
hívták meg.
A Panel III. program teljes bonyolítója a közös képviselő volt, feltételezték, hogy azok
az elvek, melyeket vallanak, a közösség érdekeit szolgálják.
Hosszú távon a 2 cm szigetelés lehet, hogy kis megtakarítást jelent, akkor az évek
múltával ez sokat jelenthet.
A Mártírok u. 4-6. szám alatti tömbnél a pályázatíróval olyan szerződésük van, hogy
addig írják a pályázatot – saját költségen – míg az nyertes nem lesz. Ha nem nyer a
pályázat, akkor azt ismételten beadják.
A molaji két épület nyert a pályázaton. Nem egységes a lakóközösség, elképzelhető,
hogy a lakóközösség eredménytelennek nyilvánítja a pályázatot és új pá lyázatot
írnak, vagy visszaadják a pénzt az államnak. Ehhez joga van a lakóközösségnek.
Senki nem számított arra, hogy ez így fog történni. Emlékei szerint két éve volt ilyen
hideg, a távhő rendszer nem volt feltöltve és másfél hétig hidegben ültek a laká sban.
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Ezt is elviselték. Kérte, hogy alternatív fűtési módokat tegyenek meg. Szombat,
vasárnap, éjjel, nappal dolgoznak a szerelők, hogy minél hamarabb végezzenek.
Az Arany J. utca 17. szám alatt hétfőn történik meg a fűtési rendszer feltöltése.
Folyamatosan végzik a munkát. 520 lakásban cserélik a radiátorokat, ember feletti
munkával. Szerették volna, hogy ebben az évben már mindenkinek szabályozható
legyen a fűtése. Ha ez hiba volt, akkor ezért vállalja a felelősséget. Kéri, hogy erre a
néhány napra legyenek türelmesek a lakók.
Az ablakokat folyamatosan szállítják. Amikor egy épületben cserélik az ablakot,
másik nap javítanak. A lakók névre szólóan megkapják az ütemezésről a beosztást.
Ha nem lesz abnormális időjárás, az Arany J. u. 17. felújítása ebben az évben
elkészül.
Néhány ház hőszigetelésén kívül az idei évben minden hőszigetelés megtörténik.
Ha panasz érkezik, azt kéri jelezni.

Győri István: Az önkormányzat részéről kíván valaki válaszolni a feltett kérdésére?

Hornig Rudolfné: A problémáról hallott. Nagy valószínűséggel a tervező, kivitelező,
műszaki ellenőr és az önkormányzat megbízottja a helyszínt megnézi. Nincs
tudomása arról, hogy a terveket ki készítette, de utána néz.

Zatykó János: Kéri, a Műszaki Osztály vizsgálja meg ezt a problémát.
Határozati javaslata: A Képviselő -testület felkéri a Klapka György
Lakásszövetkezetet, hogy a következő bizottsági és testületi ülésre részletes
tájékoztatást adjon a Panel Program III. üteméről.

Dr. Molnár Attila: A Panel Program II. problémás esetei is s zerepeljenek az
előterjesztésben.
Amennyiben lehetséges, minden részletre legyen kiterjedő az előterjesztés, lássak a
beruházás mechanikáját, lássák, hogy ki hibázott. Legyen részletes az előterjesztés.

Zatykó János: A Panel Program III -ra jelenleg 460 M Ft áll rendelkezésre. A Panel I -
II-re az önkormányzat, a III -ra a Klapka Lakásszövetkezet pályázott.

Lóczi Tibor: Komáromban a Panel Programban még részt vett a Temető utcai épület,
az ő problémájukról is beszélni kellene.

Zatykó János: Kérik, hogy az ő közös képviselőjük is készítsen tájékoztatót.
Az előterjesztésben szerepeltetni kell a Panel I -II-III. programot – figyelemmel az
elhangzottakra, kiegészítve Dr. Molnár Attila képviselő úr véleményével . Az
előterjesztés a következő bizottsági és képvisel ő-testületi ülésre készüljön el.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal támogatja.
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212/C/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt  és a Klapka György
Lakásszövetkezetet, hogy a 2009. novemberi testületi ülésre készítsen
előterjesztést a PANEL I-II-III-as program végrehajtása során teljes ített
folyamatokról, jelenlegi helyzet és a jövőbeni intézkedések bemutatásáról.

Határidő: a 2009. évi novemberi testületi ülés
Felelős: Varga Zsolt osztályvezető

Lóczi Tibor Klapka György Lakásszövetkezet elnöke

2., A Képviselő-testület elfogadja a lejárt határidejű határozatok
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
polgármesteri és egyéb intézkedésekről, az önkormányzat likviditásáról,
valamint az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről szóló
beszámolót.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

11. Napirendi pont: E g y e b e k.

a/ Selye János Kórház részvétele a „Struktúra változást támogató
infrastruktúrafejlesztése a fekvőbeteg -szakellátásban” című pályázaton.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális Bizottság
és a Pénzügyi Bizottság. A bizottságok a határozati javaslat 2. pontjában 60 M Ft
önrész helyett 66 M Ft-ot javasolnak szerepeltetni.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Schlezák Judit: Megköszöni a Képviselő-testületnek, hogy a pályázati anyagot
elfogadták.

213/2009. (X. 15. képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a  „TIOP 2.2.4/09/1. számú
Struktúraváltoztatást támogató infrastruktúra fejlesztése a fekvőbeteg -
szakellátásban” című Európai Uniós Pályázaton.
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2., Komárom Város Önkormányzata a 2009. évi költségvetés ál talános tartaléka
terhére biztosítja a 66.000.000 Ft -os önerőt a pályázaton való részvételhez.

3., Komárom Város Önkormányzata a projekt előkészítésére, a
megvalósíthatósági tanulmány megírására maximum 10.000.000 Ft -ot biztosít a
2009. évi Költségvetés általános tartaléka terhére.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
    Császár Irén osztályvezető
    Dr. Halász Károly osztályvezető

b/ Komárom város autóbuszos tömegközlekedésében szolgáltató váltás.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A határozati javaslat 1. pontjában a „címzetes főjegyző  és a
polgármester” helyett az „ad hoc bizottságot ” javasolja szerepeltetni. A bizottság
folytatná le a jelenlegi szolgáltatóval a tárgyalásokat.
Nem mindegy, hogy mennyibe kerül egy városnak a helyi tömegközlekedési
közszolgáltatás biztosítása. Ezért szükséges, hogy ezzel a problémával a Képviselő -
testület foglalkozzon. Az önkormányzat közszolgáltatási szerződést a Vértes Volán
Zrt-vel kötött. A szerződés 2012-ig szól.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot

214/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület felkéri – a már meglévő - ad-hoc bizottságot, hogy
folytassanak tárgyalást a jelenlegi szolgáltatóval a lehetséges gazdaságos
működtetésről. A tárgyalások folyamán nyilatkoztassák a szolgáltatót arról ,
hogyan képzeli el a jövőbeni szolgáltatást és annak anyagi vetületét.

2., A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy számításokkal
alátámasztva mutassa be az esetleges szolgáltató váltás előnyeit és
hátrányait.

3., Komárom Város Képv iselő-testülete decemberi ülésén kíván dönteni a
város tömegközlekedésének további működtetéséről, an nak formájáról és az
esetleges további teendőkről.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Ad-hoc bizottság tagjai



30

c/ Tájékoztatás a TDM pályázat 2. fordulójáról.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Hamrák Zsófia: Az előterjesztést megtárgyalta és a határozati javaslato t elfogadásra
ajánlja az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága .
A pályázatot beadás után befogadták. Ennek feltétele az egyesület létrehozása volt.

Győri István: Az előterjesztésben szerepel, hogy az egyesületet öt tagú elnökség
irányítja és három tagú felügyelő bizottság felügyeli. Az egyesületnek tagja az
önkormányzat is. Ki tagja az elnökségnek és a felügyelő bizottságnak? Az
önkormányzatot az idegenforgalmi referens képviseli az elnökségben. Nem
emlékszik egyetlen olyan testületi ülésre sem, ahol a Képviselő-testület megbízta
volna ezzel a feladattal a referenst. Ki és milyen alapon delegálta őt?

Dr. Halász Károly: Az egyesület 22 alapító tagja egymás közül választotta az
elnökséget és a FEB tagokat. Az ülésen polgármester urat Széles Vi któria képviselte.
Az önkormányzat képviselőjeként került be a vezetőségbe. Ő az a személy, aki
összekötő kapocs lehet az önkormányzat, az egyesület és a bizottság között. Akkor ő
volt jelen és így őt választották az alapító tagok.
Az elnök Farkas Péter, az alelnök Kerekes Tibor. Tagok: Varga István, Széles
Viktória és Szentesi Tamás. A FEB tagjai: Nagy István, Horváth Zsolt és Kocsis
Tibor.

Győri István: Senki ne vegye magának azt a jogot, hogy testület helyett eldöntse,
hogy a testületet, vagy az önkormá nyzatot képviseli különböző szervezetekben. Az,
hogy valaki a polgármester képviseletében jelen van egy ülésen, az még senkit nem
jogosít fel arra, hogy őt válassza meg az elnökség. Ezt utólag, azonnal kellett volna a
testületnek jelezni, hozzájárulását ké rve. Ez az előterjesztés is hasonlóan
„színvonalasan” volt előkészítve, mint az összes többi anyag. A helyszínen ötleteltek,
ezért kerülhetett sor erre a megoldásra.

Zatykó János: Egyetért azzal, hogy jobban elő kellett volna készíteni ezt az
előterjesztést.

Hamrák Zsófia: Győri úr nem csak saját, hanem az egész Képviselő -testület nevében
beszélt. A bizottsági ülésen is tárgyalták ezt a témát, de semmiféle előterjesztést
nem láttak. Kérte, hogy ismertessék a bizottsággal, hogy ki az egyesület tagja. Az
induláshoz képest egy teljesen más dolog alakult ki. Ez nem is lenne baj, mert ha az
egyesület jól működik, akkor a szerepét betölti.
Előkészítetlennek tartja ezt a dolgot. Az elnökségi ülésen megkérte az elnököt, hogy
vegye fel a bizottsággal is a kapcso latot. Az elnök úr is csodálkozott, hogy ez így
van.
A bizottsági ülésen kérte osztályvezető urat, hogy a képviselők számára tegyé k
lehetővé, hogy az anyagot, listát és jegyzőkönyvet megtekintsék. Osztályvezető úr
elmondta, hogy a bizottság nem „főnöke” az egyesületnek. Képviselői munkájukból
adódik, hogy az egyesület tevékenysége iránt érdeklődjenek. Legszívesebben
javasolná, hogy vegyék le az előterjesztést napirendről, mivel a  Képviselő-testület
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egyáltalán nem tájékozott ebben a kérdésben. Osztályvezető  úr az előkészítő, de az
egyesület egyik jelentősebb tagja sem kapott meghívót az ülésre. A kapcsolódó
tagok tagdíjat fizetnek, de már nem tehetnek javaslatot az elnökségre. Az alakulásba,
a működés elindításába nem szólhat bele. Ez nem demokratikus és nem
tisztességes sem a testülettel, sem a nyilvántartásba vett tagokkal szemben.
Nagyon sok olyan személy van, aki a város turisztikai életében  részt vesz, de nincs
tudomása arról, hogy ez az egyesület megalakult.

Dr. Halász Károly: A TDM alakuló ülésén 127-en írták alá a jelenléti ívet.  Aláírták
önkormányzatok, éttermek, lovardák, civil szervezetek.  A 127 emberből 22-en
jelentek meg az alakuló ülésen, tehát ők alakíthatták meg a civil szervezetet . Az
önkormányzat csak egy tagja a civil szervezetnek, nem ve zetője, nem irányíthatja,
hiszen a feladata, hogy az önkormányzati erőket összefogja. A turisztikai célterület
kezdetben a komáromi és kisbéri kistérség településeit is tartalmazta volna. Be kellett
nyújtani egy pályázatot, melyet úgy lehetett megtenni, ho gy a két kistérség
megfigyelőként jelen vannak a TDMSZ munkájában, de csak később csatlakoznak.
Az egyesület nyitott, várja a turisztikai szereplőket, de az egyesület bejegyzési
folyamata a bíróságon elindult. Új tagokat most nem tudnak fe lvenni, csak a
bejegyzés után. A bejegyzés lényeges része annak a pályázatnak, melynek kapcsán
az önkormányzat a turisztikai területhez jelentős állami forráshoz juthat. Közel 60 M
Ft állami forrást lehet bevonni a komáromi turisztikai tevékenységbe. Nagyon sok
munkával egy jó pályázat készült. Közös esélyük van, hogy a pályázattal Komárom
turizmusát még jobbá tegyék.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd:  Egyetért Győri úr által elmondottakkal. Javasolja, hogy a
beszámolót ne támogassák.

Zatykó János: Az előterjesztés napirendről tö rténő levétele a pályázatra milyen
hatással lehet?

Dr. Halász Károly: Ha a testület a napirendet nem tárgyalja, annak különöse n nincs
hatása a pályázatra. A személyekben történő változtatásnak lehet hatása. Bíróság
előtt az az öt személy szerepel, akit fe lsorolt. A személyeken a bírósági bejegyzés
után lehet változtatni.

Dr. Molnár Attila: Azzal nem követnek el hibát, ha a határozati javaslat 2. pontját
elfogadják. Javasolja, hogy az előterjesztést vegyék le napirendről és a következő
ülésen tárgyalják. Nem tudott arról, hogy az egyesületben már nem szerepel a
Kisbéri Kistérségi Társulás. A következő testületi ülésre részletesebb előterjesztést
készítsenek.

Dr. Konczer Erik: Győri úr által elmondottak alapján a következő ülésen tárgyalják az
előterjesztést. A jogi megoldást a jövő hónapban már láthatják.

Zatykó János: Az egyesület bejegyzése után kerüljön vissza az előterjesztés a
testület elé.

Hornig Rudolfné: Az egyesületet meddig kell bejegyezni?

Dr. Halász Károly: Augusztus 3-án alakult meg az egyesület, a bejegyzése
folyamatban van.



32

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Akár egy évig is eltarthat az egyesület bejegyzése. Nincs
ok kapkodásra. Az egyesületi megalakuláshoz egy módosítást is beadhatnak.

Dr. Halász Károly: A pályázat feltétele az egyesület joge rős bejegyzése. Akkor
nyerhetnek a pályázaton, ha jogerősen bejegyzik az egyesületet. A bejegyzés év
végére, december végére megtörténhet. A pályázatokat januárban bírálják el.
Fontos, hogy a bejegyzés megtörténjen.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Javasolja, hogy a határozati javaslat 2. pontjáról ne
foglaljanak állást.

Zatykó János: A bejegyzés utáni következő ülésre kérik a napirend előterjesztését.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 2. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját 12  igen, 4 tartózkodás
szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A határozati javaslat 1. pontját az alábbiak szerint javasolja elfogadni:
A Képviselő-testület a TDM pályázatról készített  beszámolót nem fogadja el, felkéri a
Polgármesteri Hivatalt, hogy a 2009. decemberi testületi ülésére készítsen új,
átdolgozott előterjesztést.

- A Képviselő-testület a javaslatot 12 igen, 4 tartózkodás szavazattal elfogadja.

215/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület a 144/2009. (VII. 14.) számú határozata 2. pontja
ötödik francia bekezdését .hatályon kívül helyezi

2., A Képviselő-testület a TDM pályázatról készített  beszámolót nem fogadja
el, felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a 2009. decemberi testületi ülésére
készítsen új, átdolgozott előterjesztést.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

d/ Kecskés László Társaság Alapítvány kérelme közter ület elnevezésére és
emlékülés  megtartására.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság  és az Ügyrendi Bizottság az
előterjesztést megtárgyalta.

Győri István: Javasolja, hogy a határozati javaslat 3. pontját fogadják el és új
előterjesztés kerüljön a Képviselő -testület rendkívüli ülésére.

Horváth Gyula: Kéri, hogy a család igényét is vegyék figyelembe.
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Zatykó János: A határozati javaslat 2. pontjáról kér szavazást.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját 14 igen szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Az előterjesztést rendkívüli ülésen tárgyalják újra.

216/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

1.,  Komárom Város Képviselő -testülete - a két Polgármester véleményét
tiszteletben tartva -  javasolja, hogy a Kecskés László Társaság által
rendezendő ünnepségre mindkét Képviselő-testület tagjai kapjanak
meghívást.

2., A Képviselő testület a közterület elnevezésre vonatkozó kérelem tárgyában
további lehetőséget biztosítva – rendkívüli ülésen kíván döntést hozni.

Határidő: azonnal, illetve 2009. október 20 -i rk. ülés
            Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Rédli Margit referens
Varga Zsolt osztályvezető

e/ Rüdiger tó vízminőség javítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki, Kommunális,
Környezetvédelmi és Településfejlesztési Bizottság  és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok a határozati javaslat 1. pontjában javasolták szerepeltetni az „általános
tartalék terhére” szöveget. A bizottságok felhívták a hivatal figyelmé t, hogy adjon
tájékoztatást a 2006. évi határozat  végrehajtásáról. Évek óta sok gondot okoz a
városnak, a horgászoknak, a környékben lakóknak a Rüdiger tó helyzete. A hivatal
munkatársai a horgászokkal együtt megkeresték és beszámoltak egy új eljárásról.
Kérte, hogy több helyen is nézzék meg, hogy ez a biológiai eljárás milyen
eredménnyel jár. A biológiai úton kezelt tó esetében a szerves iszap lebontásra kerül.
A Rüdiger tó iszap tartalma 60-70 cm. A technológia alkalmazásával első évben 20 -
30 cm, második évben 10-20 cm bontható le, majd további évenként 5 -8 cm.
Végleges megoldást eredményez het pályázat benyújtása.
2009. évre a költségvonzat 500 E Ft, 2010. évre pedig 996 E Ft + ÁFA.

Herold Ferenc: A 2006. évi határozattal kapcsolatban a hivat al a tulajdoni lapokat
kikérte, megszületett a szolgalmi jog bejegyzése, a térképvázlat. Tovább nem
bonyolódott az ügy. Ezt kellene tovább folytatni. A szakértők szerint nem szolgalmi
jog bejegyzésről, hanem kivásárlásról lenne szó. A térképeken a nyomvonalat
bejelölték, szerepeltetik, hogy egyes ingatlanoknál mekkora részt kellene kivásárolni.

Hamrák Zsófia: A válasszal nem elégedett. Arra kapott ígéretet, hogy a hivatal
munkatársa a tulajdonosokat végigjárja és elér i a szolgalmi jog bejegyzését. Ez a mai
napig nem történt meg. Ha arra gondolnak, hogy valaha egy nagyobb beruházással
pályázat kapcsán a tó sorsá t és a lakosok gondját megoldják, akkor megint nem
jutnak előbbre.



34

A biológiai lebontás „tűzoltás”. Lehet, hogy eredményt elérnek, de végleges
megoldást nem. Ha a folyamatot megkezdik és pályáznak, akkor sem megoldott a tó
vízforrásának. A biológiai lebont ás új lehetőség. Folyamatosan mindenre kell
gondolni, hogy megoldás születhessen. Meg kell nézni a víz forrását, hogy biztosítani
fogja-e a tó ellátását. Ha a hivatal nem teszi meg ezt a kezdő lépést, akkor hiába
készítik el a pályázatot. Ha a családokkal újra egyezkedni kell, akkor hosszú vitákra
számíthatnak.

Győri István: A 2006. évi határozatot nem hajtották végre. A költségvetés tárgyalása
előtti időszakban, - a decemberi ülésen szeretné látni a visszavásárlás, vagy
területszerzés tervét, pénzügyi vo nzatát. Ez a végleges megoldásnak előfeltétele. Ha
lenne pénz és pályázat, a vizet leengednék, akkor nagy bűz keletkezne.
Mindenképpen szükséges lenne a szerves iszap lebontására addig, míg a tó
leengedésére nem kerül sor. A tervekkel és elképzelésekkel rendelkezni kell ahhoz,
hogy a pályázaton indulhassanak. Kéri, hogy a biológiai lebontást támogassák.

Dr. Mészáros Gyula: Nem hajtották végre a határozatot, pedig meggyőződése szerint
ez előfeltétele annak, hogy a Rüdiger tavat rendbe hozzák. Ha a tavak víz
utánpótlása növelését célozzák meg és a biológiai tisztítással vékonyabbá válik az
iszap, akkor a víz aktív forrása megindul és bajban lesznek, hogy a felesleges vizet
hova eresszék. Támogatja, hogy záros határidőn belül lépjenek ebben az ügyben.
Ha lenne 2-300 millió forintjuk, akkor nekiállhatnának a tó kotrásának, de sajnos
ennyi pénz nem áll rendelkezésre. Ha a halpusztulást és az elmocsarasodást meg
kívánják szüntetni, akkor valamit tenni kell. Támogatni kell azt az elképzelést, mely a
biológiai iszapmentesítés megkezdésére vonatkozik.
Van néhány használható javaslat. Arról nem kíván vitát nyitni, hogy a víz magassága
milyen hatással van a házak környéki talajvíz magasságára. A szakértői vélemények
ezt cáfolják, de lehet, hogy a lakóknak van igaza. Valami t tenni kell. Támogatja azt az
elképzelést, hogy első lépésben történjen meg a biológiai tisztítás, induljon meg a
Korpás érrel kapcsolatos munka.

Czita János: A víz lehet egyszerre áldás és átok is. Akinek a pincéjében megjelenik a
talajvíz, nem biztos, hogy olyan szemmel tekint a Rüdiger tóra, mint egy horgász. A
tó kotrása több mint 140 millió forintba kerül. Nem biztos, hogy ezt a pénzt a 2010 -es
költségvetésben biztosítani tudják. A biológiai tisztítással időt nyerhetnek. Több mint
tíz éves gyakorlati tapasztalattal rendelkeznek arról, hogy ilyen tavakat hogyan lehet
tisztává tenni. Működik, lépjenek ez ügyben.
A város megrendelte a várost elkerülő árokrendszer terveit. A tervek arról szóltak,
hogy a nagyherkályi árkot összekötik a szőny -füzitői csatornával. Erre az
árokrendszerre épült rá a város és a Rüdiger tó ennek egyik része.
Közvetetten összefüggésben van a Rüdiger tó vízszintje és a házak pincéjének
vizesedése. Arról beszélnek, hogy a tó kotrására tervet kell készíteni és pályázaton
kell támogatást nyerni, de ha az iszapot csökkenteni tudják, akkor annak lesz
vízbefogadó képessége. Ez biztos segítséget nyújt és talán a következő évben az
esőzésekkor nem jelentkezik a pincékben a víz. Ezen kívül esztétikai hatása is van,
hiszen nyáron iszapszag van a tó környékén. Készítsenek tervet, hogy ha pályázatot
kiírnak, akkor azt be lehessen nyújtani.

Hamrák Zsófia: 2009-ben 498 E Ft+ÁFA, teljes évre pedig 996 E Ft + ÁFA összeg
nem kis pénz a városnak. Ha elérik vele a célt, akkor megéri. Tudomása szerint  a
városban nincs szakember. Kéri, hogy a Műszaki Osztály nevezzen meg egy
szakembert, aki az iszap szintjét méri és a javulást nyomon követi.

Zatykó János: Javasolja, hogy Herold Ferenc urat jelöljék ki.

Horváth Gyula: A herkályi csatornarendszert úgy alakították ki, hogy a Décsi tanyánál
volt két zsilip, melynek egyik ága a Laktanya -köz, a másik ága pedig a Rüdiger tó
felé ment. A nyitott csatornában ma már nincs víz. Gondoltak arra, hogy a sziget 2/3
része „elkopott”. Mi lesz a sziget sorsa?
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Zatykó János: Nyilván olyan pályázatot írnak, mely a Rüdiger tó, a Koprás ér
problémáját megoldja.

Sárai János: Lehet, hogy a tó újratermeli a problémát és újra feltelik iszappal.

Hamrák Zsófia: A KOVIT-TERV szakemberét vonják be a tó megfigyelésébe.

Dr. Mészáros Gyula: A Horgász Egyesületnek van egy jó javaslata, melyet végig kell
gondolni.

Győri István: A városban minél több vízfelületet, vízfolyást kellene létrehozni, a
szélsőséges időjárás miatt is.

Dr. Molnár Attila: Télen a korcsolyázók, nyáron a horgás zok használják a tavat. Azt
kellene figyelembe venni, amit a horgászok javasoltak.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatokról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Szöllősy Ferenc: Javasolja, hogy a 2006. évben meghozott határozat
végrehajtása feltételeit terjesszék Képviselő -testület elé.

Zatykó János: A határozattal kapcsolatos megoldási javaslatok, alternatívák
kerüljenek a Képviselő-testület decemberi ülésén előterjesztésre.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A hivatal munkatársai ugyanezen ülésre tegyenek javaslatot az
iszapréteget felügyelő szakember személyére.

- A Képviselő-testület a javaslatot 14 igen szavazattal e lfogadja.

Jenei Tamás – a Komáromi Horgász Egyesület Elnöke:  Az iszap mérése egyszerű
eljárás. A tó egyes pontjain mintavevő csővel talajmintát vesznek és így kimutatható,
hogy az adott területen mennyivel csökkent az iszapszint. Különösebb vízügyi
szakember ennek elbírálásához nem szükséges. Az ajánlat része, hogy egy
pontrendszer alapján értékeljék az iszap csökkenését. Jegyzőkönyv alapján a mérési
eredmények folyamatosan rendelkezésre állnak.

217/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület támogatja a Rüdiger tó  2009 évi biológia iszapkezelés
elvégzését, és erre a célra a 2009 évi költségvetésében általános tartaléka
terhére nettó 498.000,-Ft-ot biztosít.

2., A Képviselő-testület fontosnak tartja, hogy a 2009 évben megkez dett
biológia iszapkezelés folytatódjon, ezért a 2010 -es költségvetésben a munkák
ellenértékeként 996.000,-Ft-ot kíván biztosítani.
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3., A Képviselő-testület a Rüdiger tavak végleges felújítását fontosnak tartja,
ezért a hivatal szakembereinek feladatul adja a tavak állapotának folyamatos
nyomon követését, valamint az e területre kiírt pályázati lehetős égek
figyelését. A tó életével kapcsolatos minden fontosabb momentumról
folyamatos tájékoztatást kér.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos,
    Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Varga Zsolt osztályvezető
Herold Ferenc városi főkertész

4., Képviselő-testület utasítja a Polgármesteri Hivatalt, hogy készítsen
előterjesztést a 113/2006. (V. 25.) számú testületi határozat végrehaj tása
lehetséges módozatairól a 2009. decemberi Képviselő-testületi ülésre.

Határidő: 2009. decemberi testületi ülés
            Felelős: Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

 Varga Zsolt osztályvezető

f/ KVSE kérelme

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság és a
Közművelődési és Sport Bizottság. A bizottságok 2 M Ft -ot javasoltak biztosítani. A
határozati javaslatot a bizottságok elfogadásra ajánlják.

Horváth Gyula: A legnagyobb egyesülete a KVSE a városnak. Már korábban jelezte,
hogy többször fordulnak majd polgármester úrhoz kérelemmel, mivel a részükre
biztosított támogatásból nem tudnak működni.
A létesítményekre a pénzügyi keret 50 % -át költi a KVSE. Nagy Zoltán képviselő úr a
bizottsági ülésen azt mondta, hogy ő ebben „mutyit” lát. Mire gondolt a bizottsági
ülésen a képviselő úr? Változatlanul a 3 M Ft biztosít ását támogatja.

Zatykó János: A tulajdoni résznél a KVSE is elfogadja a határozati javaslatot. Úgy
tűnik, hogy az ő álláspontjuk is változott. Nem biztos, hogy előre viszi a döntést egy
vita.

Győri István: Javasolja, hogy a Pénzügyi Bizottság véleményé t a Képviselő-testület
fogadja el. Ez megoldaná az egyesület problémáját az év hátralévő részében. A
következő évi költségvetés összeállí tásakor dönthetnek arról, hogy a Képviselő -
testület milyen mértékben tud ilyen célú költségvetési pénzt rendelkezésre b ocsátani.
Az összbevétel lehetőségétől is függ ennek a keretnek az összege.
El kellene gondolkodni azon, hogy mennyi sporttelepet kell fenntartani, melyeket
szeretnék felújítani. Meg kell vizsgálni ezek feltételeit, módját.

Nagy Zoltán: Egy évvel ezelőtt Beigelbeck Attila lett a KVSE elnöke, megbeszélésen
jelezte, hogy az ingatlant átadná az önkormányzatnak. Ezt a szándékot eddig csak
megerősíteni hallotta.
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A bizottság ülésén elhangzott, hogy a hivatal munkatársa kapott egy megkeresést
arra vonatkozóan, hogy az ajánlatot nem tudják fenntartani. Beigelbeck Attilát ismeri
annyira precíz embernek,  hogy döntését jól átgondolta. Ha a bizottsági ülésen
telefonos értesítést kapnak, hogy a szándékot mégis csak visszavonják, akkor
gondolkodott el, hogy valami pro bléma van.
Javasolja, hogy a támogatást ítélje meg a Képviselő -testület.

Horváth Gyula: Az elmúlt három esztendőben 150 sportrendezvényen vett részt,
problémáikat ismeri. Javasolja, hogy 3 M Ft -tal támogassák a Komárom Városi
Sportegyesületet.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület arról, hogy 3 M Ft -ot
szerepeltessenek a határozati javaslatban.

- A Képviselő-testület 8 igen, 1 tartózkodás, 7 nem szavazattal a javaslatot nem
támogatja.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a Pénzügyi Bizottság java slatáról.

- A Képviselő-testület a Pénzügyi Bizottság javaslatát 13 igen szavazattal
elfogadja.

218/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Képviselő -testülete felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy
vizsgálja meg a  KVSE tulajdonáb an lévő komáromi 0403/3 és 0405/3 hrsz -ú
ingatlanok átvételének lehetőségét és feltételeit.

2., Komárom Város Képviselő -testülete 2 M/Ft támogatást nyújt a Komárom
Városi Sportegyesületnek a 2009. évi Költségvetés általános tartalék terhére.

Határidő: azonnal
            Felelős: Zatykó János polgármester

Császár Irén osztályvezető
Nagy Gábor vagyonkezelő

g/ MédiaWave Alapítvány kérelme.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok  Bizottsága támogató
határozatot hozott. A Pénzügyi Bizottság nem foglalt állást.
Nemzetközi film és zenei feszti vál lebonyolítására kér lehetőséget az alapítvány,
melynek nemzetközi és hazai érdeklő dése igen nagy.
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Mindannyian hivatkoznak az idegenforgalomra. Az alapítvány megkereste Rév -
Komárom polgármesterét is. Rév -Komárom is támogató nyilatkozatot bocsátott ki.
Több önkormányzatot is megkeresett az alapítvány. A szombathelyi önkormányzat
pozitív, támogató határozatot hozott.
Az alapítvány ragaszkodik Komárom városához a megfelelő feltételek biztosítása
esetén.

Nagy Zoltán: Egy olyan fesztivál megrendezésének lehetőségét szerették volna
napirendről levenni, melyen a tavalyi évben Győrben 30 ezr en vettek részt. Az
Idegenforgalmi Bizottság egyhangúan támogatta a fesztivál megrendezését.
Döntésüket idegenforgalmi szempontból hozták meg. Aki Komáromba érkezik, az
egy-két napot eltölt a fürdőben, de utána különböző programokra van szüksége.
Fontos ez azért, mert a szálláshelyek, az éttermek megtelnek, ezáltal és a
médiavisszhanggal a város presztizse nő. Európa szinten elismert rendezvényről van
szó. Tárgyaljanak az előterjesztésről, mert így az ellenzők is kifejthetik véleményüket.

Dr. Molnár Attila: A Pénzügyi Bizottság 3 igen, 3 nem szavazattal a határozati
javaslatot nem támogatta.
Nagyon jó fesztiválról van szó, melynek már Komáromban voltak rendezvényei a
Komáromi Napok keretében.
A Kisalföld újság is foglalkozott a fesztivállal. Győr város ön kormányzata 5 M Ft-ot
tud biztosítani az alapítványnak 2010 évre. Ezen túl biztosítja a helyszínt
ingyenesen. A szervezők ezt kevésnek találták, mivel a kevés szponzori pénz miatt
ekkora összegből nem tudták volna megszervezni a rendezvényt. Így került szó ba,
hogy esetleg Komáromban, Pécsett vagy Szombathelyen rendeznék a fesztivált.
Szombathely már támogató határozatot hozott. Nem kizárt az sem, hogy a fesztivál
Győrben marad.
20 M Ft-ot kérnek, mely az összes komáromi kulturális civil szervezet három éves
támogatását jelenti. Ezért nem támogatja az alapítvány kérelmét. A fesztivál iránti
érdeklődés az utóbbi években csökkent, a szálláshelyeket szinte kiz árólag a fellépők
vették igénybe. A kezdeményezést akkor támogatná, ha Észak - és Dél-Komáromnak
lenne egy közös fesztiválja. Erre jó uniós pályázatokat lehetne találni.
Észak-Komárom „erkölcsileg” támogatta a rendezvényt. Észak -Komárom minden
javaslatát támogatja Dél-Komárom, de ez fordítva nem mindig van így.  Ha a két
önkormányzat felvállalja, hogy a rendezvényt befogadja, az elől nem zárkózik el.
Jelenlegi formájában a kérelmet nem támogatja.

Dr. Mészáros Gyula: Sajnálná, ha a rendezvényt nem támogatná k. Két alkalommal
vett részt a fesztiválon. Három hétvégén lennének a rendezvények. Az alapítvány
kérelmét támogatja.

Hamrák Zsófia: A rendezvény előterjesztését a bizottsági ülés előtt kapták meg. A
szándékról, hogy a fesztivált Komáromban tartanák, - két héttel a bizottság ülése előtt
tudott. A bizottság ülésén az előterjesztést elolvasni nem volt idő. Beszélgettek arról,
hogy a fesztivál jó dolog, három nap a Komáromi Napokat is érintené. Végül is három
napot kiváltanának a Komáromi Napok alatt, nem kell ene programokon gondolkodni
és pénzbe sem kerülne. A programokat átnézte, de sajnos azok a Komáromi Napok
programjából semmit sem vált ki. Győrben 200 ezer lakos él, Észak -Komárom
erkölcsi támogatását biztosítja. Miből támogatják a rendezvényt?
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Dr. Konczer Erik: A Komáromi Napokra tervezett hétvége nem túl „erős”. Az
alapítvány nyilván össze tud állítani „erősebb” programot is. A bizottságok, a
részönkormányzatok jóval több pénzt adnak a civil szervezeteknek, mint 6 M Ft.
Mindig hangsúlyozzák az idegenforg alom fontosságát, hogy ne csak az ipari park
legyen az egyetlen bevételi forrás.  A helyi civil szervezetek is akkor lépnének fel,
amikor a külföldi fellépők. Az ő hírüket is elvinnék a látogatók. Kéri, támogassák a
Médiawave Alapítvány kérelmét.

Czita János: A Közművelődési és Sport Bizottság ülésén is egyetértettek azzal, hogy
a rendezvény a város kulturális életét színesíti, s zükség van rá. Ha 20 M Ft -ot
biztosítanak és elismerik, hogy a kulturális életet színesíti a rendezvény, akkor milyen
pluszt adhat. A rendezvény az erődre épül. Olyan rendezvényeket kell tartani, mely
közérdeklődésre tart számot. Ha  a Médiawave fesztivál országos szintű érdeklődést
hoz, Komárom város neve a köztudatban megjelenik és a civil szervezet is
felléphetnek, akkor a 20 M Ft -ot elfogadhatónak tartja.
Nem csak civil szervezetek vannak a városban, hanem a szőnyi, monostori kulturális
egylet és a Csokonai Művelődési Központ költségvetése közel 160 M Ft. A város
becsülettel helytáll a közművelődés terén. Azt kell felmérni, hogy e z a pénz az
idegenforgalomban kamatozik -e.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Semmi konkrétumot nem lát arra vonatkozóan, hogy civil
szervezetek lépnének fel a külföldi fellépőkkel egy időben.
A 20 M Ft-ot sokallja, figyelembe véve, hogy a 2010. évi Költségvetés i tervezet nem
szerepelteti a helyi közművelődési normatívát. Ez kb. 20 M Ft-os hiányt fog
eredményezni a városnak. Ne alapozzanak arra, hogy majd úgy is lesz pénz. Az
országos költségvetés egy válságköltségvetés, mely a városoknál is megszorításokat
alkalmaz.
20 M Ft-ot úgy akarnak elkölteni, hogy nem tudják, hogy milyen lesz a következő
évük. Próbáljanak spórolni. Gondoljanak a jövőre, hiszen nem látják a válság végét.
Vannak már most olyan emberek a városban, akik lehetetlen helyzetbe kerültek.
Nem tudják fizetni hiteleiket, elvesztették a munkájukat. Ilyen helyzetben azon
gondolkodnak, hogy 20 M Ft -ot költenek el a következő évi költségvetés terhére úgy,
hogy azt sem tudják, milyenek lesznek a központi költségvetés számadatai. Nagyobb
felelősséggel gondolkodjanak. A rendezvényre 20 M Ft támogatását nem támogatja.

Zatykó János: Hétfőn még 150-200 M Ft kiesésről beszéltek, de az elmúlt három
napban ezt már 50 M Ft-tal csökkentették.
A központi költségvetés naponta változik. Sajtótájékoztatón szó volt a
gyermekétkeztetésről is, holott már akkor rendezték ezt a dolgot. Ha sajtótájékoztatót
tart, akkor arra felkészül és megpróbál tényszerű lenni.
A 24 Óra napilapnak úgy nyilatkozott, hogy a mennyiben a város Képviselő -testülete
megfontolt, bölcs, nem pártérdek eket és szűk egyéni érdekeket kíván szem előtt
tartani, akkor 2010-ben jó költségvetést állíthatnak össze. Prioritásokat kell
meghatározni.
Csak a képviselőkön múlik, hogy milyen költségvetésük lesz 2010 -ben. A
képviselőknek együtt kell eldöntenie, hogy mi re biztosítanak pénzt.
Amikor az ipari parkkal gondok voltak, akkor arról beszéltek, hogy próbáljanak meg
másik bevételi forrást keresni. A létszámcsökkentést végző cégek vezetői is úgy
nyilatkoztak, hogy gondolják meg, milyen célra adnak támogatást, hisz en az
idegenforgalom a városban marad.
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Dr. Konczer Erik: Polgárjogi szerződésben az van benne, amilyen feltételekben a
felek megegyeznek. Ha a feltételek nem teljesülnek, akkor nem adják át a
támogatást. A szerződéskötés előtt állnak. Az Idegenforgalmi B izottság ülésén is
elmondta, hogy 20 M Ft -ot úgy lehet odaadni, hogy abból a város a legjobban
profitáljon, a műsor a legjobban illeszkedjék a Komáromi Napok műsorához és a
lehető legtöbbet hozzák ki a helyi szervezetekből.

Győri István: Örült volna annak, ha az egész vitát megelőzően a hivatal munkatársa
felvezeti az előterjesztést. Szombathelyi Képviselő -testület támogatta a MédiaWave
Alapítvány kérelmét. Az alapítvány ajánlata továbbra is fennáll? Változott valami a
szombathelyi önkormányzat döntése ót a? Nem szeretné megélni azt, hogy hoznak
egy döntést és ezután elkezdődik a negatív alkudozás, hogy milyen rendezvény lesz
Szombathelyen, milyen Komáromban. Döntés előtt még erről kér információkat.

Nagy Zoltán: A vélemények többségét méltányolni lehet. B iztos abban, hogy nem
véletlenül kereték meg a szervezők Komáromot. Szombathely, vagy Pécs
nehezebben megközelíthető. Komárom esetén a nézőszám lényegesen magasabb is
lehet. Az Idegenforgalmi Bizottság szakmai szempontból közelítette meg a kérelmet.
A megszólalások alapján a rendezvény ellen nincs kifogás, egyedül az összeggel
van probléma. Akkor járnak el helyesen, ha olyan döntést hoznak, hogy a
rendezvényt támogatják, de polgármester úr tárgyaljon a rendezvényekről. Akár a
rendkívüli ülésig, vagy a novem beri ülésig a tárgyalás megvalósulhatna. A program
és a kért összeg összhangba hozásával a Képviselő -testület csak nyerhetne.

Hamrák Zsófia: A fesztivál jelenléte Komáromban akkor lenne hatásos, ha a fő
programokat a Komáromi Napok keretében tudnák megval ósítani. Ezzel a kiadások
csökkentéséhez hozzájárulnának. Amikor elérnek a Komár omi Napok
szervezéséhez, akkor duplán nem számolhatnak.  Ha polgármester úr tárgyal, akkor
kísérje figyelemmel, hogy ezekre a napokra jelentős programokat tervezzenek.
Valószínűleg Komárom nem tud 20 M Ft -ot biztosítani. Tanusítsanak önmérsékletet.

Dr. Molnár Attila: Győr városa bejelentette, hogy jövőre nem tud tö bb pénzt adni, mint
5 M Ft-ot. Komáromnak nem számít a 20 M Ft. Nem számít, hogy ebből a pénzből a
Magyarock Dalszínház 3-4 musicalt tudna színpadra vinni; a Lovas Színház 3 évi
működési költsége; Észak-Komáromi Színház 3 éves támogatása; 20 fiatal család
lakásvásárlását támogathatnák; 200 komáromi kismama kapna támogatást gyermek
születésekor.
A Médiawave fesztivál rétegkultúra, alternatív zene, mely nem nagy tömegeknek
szól. Ha takarékos költségvetésről beszélnek, akkor azt kell meggondolni, hogyan
tudnák a fesztivált megvalósítani úgy, hogy ne kelljen a 20 M Ft -ot kiadni. Javasolta,
hogy Észak- és Dél-Komárom próbáljon meg közösen versenybe szállni a fesztivál
megrendezési jogáért. Tárgyaljanak a szervezőkkel és Észak -Komárommal, a
Monostori Erőddel. Miért kell ennyire erőltetni ezt a rendezvényt? Ne várják el, hogy
20 M Ft-ot biztosítsanak a következő évi költségvetés  terhére.

Zatykó János: Elhangzott, hogy folytassanak tárgyalásokat. Természetesen h ajlandó
tárgyalni az alapítvánnyal, Észak -Komárom polgármesterével, a Képviselő -testülettel.

Rédli Margit: A győri értelmiség és fiatalság nehezen éli meg azt a veszteség et,
melyet a fesztivál elköltözése jelent. A győri polgármester úr és az alapítvány
képviselői tárgyalták, a végkicsengés az volt, hogy a 20. fesztivál helyszíne nem
Győr lesz.
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Szombathely elfogadta a fesztivál támogatását, 5 évre garantálta a 20 M Ft
biztosítását. A Médiawave Alapítvány ajánlata szerint akár fogadja, akár nem
Szombathely a fesztivált, Komáromban is szeretnének rendezvényt tartani. Volt már
rá példa, hogy 5 ország 20 városában zajlott a fesztivál, olykor egyidejűleg. A
Médiawave fenntartja, hogy a rendezvény kétpólusú legyen. Komáromban jó
lehetőséget látnak, elsősorban az erőd miatt. Vonzó még számukra az is, hogy
Komárom határváros. Nem arról van szó, hogy a jobb ajánlatot adó várost választják.
Szombathelyen mindenképpen lesz fesztivál.  A műsor struktúra azt jelzik, hogy
próbálják Szombathely és Komárom között megosztani a lehetőségeket, a
közreműködőket. A filmversenyt Szombathelyen valósítják meg. A Komáromi Napok
utolsó napjai szervezésébe kapcsolódnának be. Terveztek egy határsáv nev ű
színházi fesztivált, melynek a Monostori Erőd, a Jókai Mozi és az észak -komáromi
művelődési központ és színház adna helyet. Tervezik a zenei fesztivált, mely
hagyományosan etno-, dzsessz- és alternatív zene.
Ne vesse el a testület ezt az ötletet. Próbál janak meg az alapítvánnyal, Észak -
Komárommal olyan anyagot hozni a Képviselő -testület elé, ahol kiderülhet, hogy
milyen módon vesz részt Észak -Komárom, mit tesz meg a Médiawave alapítvány.

Dr. Konczer Erik: 20 M Ft-ot akkor ér meg a rendezvény, ha folyam atosan Komárom
neve szerepel. Végig annak tudatában volt, hogy csak egy városban rendezik a
fesztivált. A tárgyalásokat úgy kell folytatni, hogy csökkentett összeggel
Komáromban is lesz egy „rendezvény rész”.
A két fél tárgyaljon és vizsgálják meg, hogy K omárom igényeit miként tudják
érvényesíteni.

Dr. Kreft-Horváth Loránd: Nem a kormányzó frakció tagja, ettől függetlenül
követhetetlen és gyalázatos a Parlament előtt lévő költségvetés. A számadatokat
nehéz követni. Próbálják figyelni a számadatokat, hogy mire készüljenek. 150-200 M
Ft-ot mondtak a sajtótájékoztatón. Ne a Bajnai kormány dicsőségére váljék, ha az
összeg kevesebb.
Meg kellene vizsgálni, hogy a Médiawave rendezvényt hogyan lehetne a Komáromi
Napok rendezvénybe illeszteni. Így kevesebbet kelle ne költeni a Komáromi Napok
rendezvényre. Megoldódna a programok egy része.

Zatykó János: A Fidesz politizálása Janus arcú. Helyi szinten azt mondják, hogy a
költségvetést nehogy megszavazza. A parlament folyosóján fideszes képviselők azt
kiabálták, hogy ne essetek kétségbe, szavazzátok meg, mi inkább kint maradunk a
folyosón, mert nekünk így a jó. Milyen politizálás ez? A képviselő úr a
sajtótájékoztatón azt mondja, hogy a polgármester ne szavazza meg a költségvetést.
Az alkotmányügyi bizottságban a  fideszes képviselők azt mondják, hogy mi a média
előtt elszórakozunk veletek, de biztosítjuk, hogy a költségvetést meg tudják szavazni.
Személy szerint ilyenre nem képes. Ezeknek a megszólalásoknak a Képviselő -
testület ülésén nincs is helye.

Nagy Zoltán: Határozati javaslata: Komárom Város Képviselő-testülete fontosnak
tartja, hogy a Médiawave- Fesztivál 2010-től Komáromban is megrendezésre
kerüljön. Ennek érdekében a Képviselő-testület felkéri Zatykó János polgármester
urat, hogy a lehetséges és igényelt komáromi programokról, és a szükséges fedezet
nagyságrendjéről folytasson tárgyalást a Fesztivál szervezőivel.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a módosító határozati javaslatról.
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen, 1 nem,  1 tartózkodással
elfogadja.

219/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete fontosnak tartja, hogy a Médiawave -
Fesztivál 2010-től Komáromban is megrendezésre kerüljön. Ennek érdekében
a Képviselő-testület felkéri Zatykó János polgármester urat, hogy a  lehetséges
és igényelt komáromi programokról, és a szükséges fedezet nagyságrendjéről
folytasson tárgyalást a Fesztivál szervezőivel.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

h., Egressy Béni Zeneiskola alapító okirata módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A normatíva biztosítása miatt szükséges az alapító okirat módosítása.

Győri István: A módosítás és az egységes alapító okirat nem ugyanazt tartalmazza.

Dr. Halász Károly: A Képviselő-testületnek az alapító okiratot kell jóváhagynia. A
módosító okirat technikai jellegű változtatás. Amennyiben a módosító okiratban
tévedés történt, azt javítani fogják.
A MÁK ellenőrei a tegnapi napon kérték az alapító okirat azonnali tárgyalását.
Az egységes szerkezetű alapító okiratot kell a Képviselő -testületnek elfogadnia.

Győri István: Az egységes szerkezetű alapító okirat 7/A. pontjában szerepel a bőgő
hangszeres tanszak. Ez nem igaz. Ezt csak a 7/B. pontban kell szerepeltetni.
Mindegyikből hiányoznak az egyéb tantárgyak felsorolásai.

Dr. Halász Károly: Kéri, hogy a Képviselő-testület azt fogadja el, hogy a korábbi
alapító okiratban a tanszakok összevontan voltak megneve zve, az újban pedig
külön-külön, zeneeszközökre lebontva kell jóváhagyni. Egyszerű, technikai jellegű
változtatásról van szó.
Az egységes szerkezetű alapító okiratban a bőgő hangszeres tanszék kétszer
szerepel. A 2. oldalon törölni kell. A módosító okirat követi az egységes szerkezetű
alapító okirat változatát, formáját. Ebben szerepel az egyéb tantárgy, zenekar és
kórus. Ez a szövegrész is törlendő.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő -testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 13 igen szavazattal elfogadja.
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220/2009.(X. 15. képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete az alábbiak szerint módosítja az Egressy Béni
Zeneiskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény alapító okiratát, valamint  kiadja a
mellékelt II. számú módosító iratot, illetve az egységes szerkezetű, 8435 -5/2009.
számú alapító okiratot.

Egressy Béni Zeneiskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 8435 -3/2009. számú
alapító okirata az alábbiak szerint módosul:

7/a.) pont:

Törlendő:          művészeti ágak, azon belül tanszakok megnevezése: ( alapfokú
                         művészetoktatás esetén): - zeneművészet: vonós, ütő, fafúvó,
rézfúvó,
                         zongora, gitár, elmélet, magánének tanszakok

Új bejegyzés:

                        művészeti ágak, azon belül tanszakok megnevezése: ( alapfokú
                         művészetoktatás esetén): zeneművészet

hangszeres tanszakok: zongora, gitár, ütő, hegedű, gordonka,
brácsa, bőgő, furulya, fuvola, oboa, klarinét, szaxofon, kürt,
Harsona, trombita, tuba

                        vokális tanszak: magánének
                        elméleti tanszak: szolfézs, zenetörténet -zeneirodalom

 egyéb tanszak: kamarazene

7/b.) pont:
Törlendő:          művészeti ágak, azon belül tanszakok megnevezése: ( alapfokú
                         művészetoktatás esetén): - zeneművészet: vonós, ütő, fafúvó,
rézfúvó,
                         zongora, gitár,  elmélet ,magánének tanszakok

Új bejegyzés:

                        művészeti ágak, azon belül tanszakok megnevezése: ( alapfokú
művészetoktatás esetén): zeneművészet
hangszeres tanszakok: zongora, gitár, ütő, hegedű, gordo nka,
brácsa, bőgő, furulya, fuvola, oboa, klarinét, szax ofon, kürt,
harsona, trombita, tuba

                        vokális tanszak: magánének
                        elméleti tanszak: szolfézs, zenetörténet -zeneirodalom
                        egyéb tanszak: kamarazene

Az alapító okirat 7/a. pontja 2009. július 1-jén, a 7/b. pontja 2010. január 1 -jén lép
hatályba.

Határidő: azonnal
           Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
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i/ Komárom Város Szociális Díja odaítélése.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 221/2009.(X.15.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

12. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések.

Győri István: Megköszöni, hogy a lottózó melletti átjáró megtisztításáról
gondoskodtak, de a plakátok ismételten megjelentek. Az egyik középiskola is
helyezett ki plakátot. Ha az in tézmények sem hajlandóak betartani a rendeletet,
akkor hogyan várhatják el a lakosságtól annak betartását?
A Kelemen L. u. 8. szám alatti házból fűtésproblémát jeleztek. A panaszost
tájékoztatni fogják.
Az 1-es út üzemeltetője nem az önkormányzat, de probl émaként felmerült, hogy a
Mártírok útja egyik oldaláról a másik oldalára az iskolások átkelése veszélyes. A
gyalogátkelők védettségét a KRESZ -en kívül semmi sem biztosítja. Legalább villogó
sárga jelzésű, vagy piros-sárga fényű lámpa elhelyezését kérik. Az  1-es úton, a
kisiskolánál van egy felesleges lámpa, melyet át lehetne telepíteni.

Zatykó János: Kéri, hogy a hivatal és a bizottsági elnökök kés zítsenek előterjesztést
a monostori sorompótól molajig terjedő szakaszra vonatkozóan az elképzeléseikről.
Ezután tudja megkeresni a Közútkezelő Kht -t.

Sárai János: Ez előző testületi ülésen felvetette, hogy a Dózsa György úton sok
telket elöntött a víz. A Műszaki Osztály vezetője úgy nyilatkozott, hogy a probléma
megoldódott. Valóban megoldódott, de csak három h áz előtt. Információja szerint
nincs ebben az évben már pénz arra, hogy ez a munka folytatódjon.
Többször ígéretet tettek arra, hogy a Réti sor szilárd burkolatot kap. Miért nem
kezdték meg még a munkát?

Zatykó János: A Korona utca és a Réti -sor felújítását még nem kezdték meg. A többi
utca felújítása folyik.

Dr. Mészáros Gyula: A Báthory u. 9-be költözött új lakó életvitele nem megfelelő,
zavarja a szomszédok nyugalmát. A problémát jelezte a közterület -felügyeletnek és a
Saxum Kft-nek is. Tudomása szer int az önkormányzati bérlakásban a lakó olyan
jellegű változtatásokat végzett, mely a Saxum Kft -re is tartozik.
Az Igmándi erőd mellett lakók jelezték, hogy a turisták többször keresik az erőd
bejáratát. Úgy látják, hogy szükség lenne útbaigazító táblákra .
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A Lengyár lakótelep 3-ban  a csapadékvíz elvezetésre vonatkozó kérésére a választ
megkapta. Aszfaltburkolás után a Marek József utca felől a víz az úton átfolyik
egészen be az épületig. A hivatal munkatársa a megoldásra alternatív javaslatot is
kidolgozott. Kéri, hogy záros határidőn belül kerüljön ez a probléma a Műszaki
Bizottság elé és döntsenek a megoldási lehetőségekről. A Vizák Kft. és a hivatal
munkatársa válasza korrekt volt, ezt meg is köszöni.
A Térffy Gy. utca 10-ből többen jelezték, hogy a Rüdiger sétány éjszaka is népszerű,
de sokszor az emberek megfeledkeznek magukról, nem úgy viselkednek, ahogy
illenek. Kérik az itt lakók, hogy rendőr járőr néha ejtse útba ezt a szakaszt is.
Az Igmándi u. 51. szám alatt lakó jelezte, hogy a garázsát nem tudja megközelíteni.
Kéri, hogy a hivatal írásban válaszoljon erre a problémára Körmendi úr.
A Lengyár lakótelepi lakók örülnek az új aszfaltos útnak és a parkosításnak is.
Sajnos van néhány magáról megfeledkező lakó, aki ezt nem tiszteli. Az idősebbek
nem is mernek szólni, amikor a körbekerítő szalagot és a korlátot eltávolították és
átsétálnak a frissen füvesített területen. Kéri, hogy a korlátot állítsák vissza addig,
amíg a fű kinő és ne engedjék meg, hogy ruhaszárításra használják ezt a területet. A
Lengyár telep 7-8. épület mögött mindenkinek van kertrésze, mely néhány helyen
gazos. Ha ezeket rendbe tennék, a ruhákat itt száríthatnák.
Sok panasz hangzott el a Térffy Gyula utcából, hogy Márkos Attila a lovas gyakorló
pályát úgy használja, hogy a nagy po r az utca jelentős részét beteríti. Tavaly is eljárt
a közterület-felügyelet ebben az ügyben, idén is próbáltak eljárni. Talán az esős
időjárás ezt a problémát most megoldja, de nem ártana figyelmeztetni Márkos Attilát,
hogy a lovakat úgy futtassák, hogy n e legyen por.
A Lovasőrség és lovak által okozott szennyezéssel kapcsolatban többen éltek
panasszal.
A Lengyár telepen létesítendő piac terveit megkapta. A piacot üzemeltetővel történt
megbeszélésről a környéken élőket tájékoztatta. A lakók féltik nyugalm ukat. Kérték,
hogy ha a piac kijelölésre kerül és megvalósul, akkor az ne a közvetlen közelükben
legyen. Ezt a kérést respektálni lehet.
Jelezte azt is korábban, hogy a kis Rüdiger tó néhány padját megrongálták. Kéri,
hogy a padokat hozzák rendbe.
A Madách I. u. 52-ben a csapadékvíz elvezető csatorna feljebb van, mint az út, ezért
a víz nem folyik le. Kéri, javítását.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Gábor Á. utcából jelezték – már többször is elmondta ezt
a problémát -, hogy a két lakótömb mögötti raktársoron lévő üzletek újra beáztak. Az
előző testületi ülésen már úgy tudta, hogy a terveket elkészítették és egy -két héten
belül a probléma megoldódik. Felvetésére írásban kéri a választ.
Elkezdődött a fűtési szezon, többen gumikat, olajszűrőket égetnek a kályhák ban.
Igazán komoly környezetszennyezésről van szó.
Tudomására jutott, hogy egy kertész egy régi mozdony kazánját fűtötte autógumival
és egy párás ködös napon a kénsavas füst feloldódott a párában és a környező
szőlőket tönkretette. Komoly környezetvédelmi bírságot rótt rá ki az önkormányzat.
Ha a szőlőket így károsítja a gumi égetés, akkor az az emberek egészségét még
inkább veszélyezteti. Ha lehetőség van rá, derítsék fel ezeket az eseteket. Ha
valakinek ennyire nincs pénze, akkor forduljon segélyért az ön kormányzathoz.
A városban hét közben, munkaidőben odafigyelnek mindenre, mert a közterület -
felügyelők megjelennek, de hétvégén mindenki azt csinál, amit akar. A másik ember
pihenését, szórakozását tönkre lehet tenni.
Szőnyi lakosok jelezték, hogy tudomásu k szerint a Komárom-Székesfehérvár
vasútvonalat megszüntetik. Sok szőnyi lakos használja ezt a járatot Komárom -Kisbér



46

között, az autóbuszos közlekedés bonyolult lenne számukra. Polgármester úr
segítségét kérik.
Ötödik alkalommal zajlott a szőnyi egészség n ap, a résztvevők, a Szőnyi Kulturális
Egyesület és Nyikus Anna segítségét megköszöni.

Zatykó János: Naponta keresik meg a Komárom -Székesfehérvár vasútvonal
megszüntetésével kapcsolatban. Többen kérték azt is, hogy a buszjáratokat
módosítsák, vagy a nyári időszakban maradjon meg a vasútvonal.

Horváth Gyula: A Frigyes téren a parkoló elkészült. Két éve kéri, hogy a főhercegségi
épület előtt 10 m járdát készítsenek el. Ígéretet kapott, de a járda még nem épült
meg. A hivatal munkatársával a helyszínen járta k, egy 45 méteres szakasz
felújításáról van szó.
A Szent László utcából ki szállítja el a szemetet? Az edények folyamatosan tele
vannak.
A volt Vasgyár előtti járda 50 m -es szakaszát kéri felújítani.
A Péczeli utca lakói kérik a hivatalt, hogy amennyiben  lehet, az utcát egyirányúsítsák.
Az út szűk, járdaszakaszt nem újították fel.

Hamrák Zsófia: A legtöbb hajléktalan a hivatal környékén keres magának éjszakai
menedéket. Többen panaszkodtak, hogy erre a helyzetre.
A krízisközpont egyfajta megoldást jelen t, de a városnak konténert kellett vásárolni,
mert ez az együttlét ezeknek az embereknek nehézkes, kínos.

Dr. Molnár Attila: Autóbuszjáratokkal kapcsolatos észrevételeket jeleztek számára,
mely szerint a buszok nyáron nem légkondicionáltak, télen hidegek , esőben
beáznak.
Az iskolás járatokkal a gyerekek nem érnek be iskolakezdésre. Kérték, hogy a
menetidő tíz perccel korábban legyen.
A Honfoglalás utca aszfaltozása az útprogramban szerepel? Amennyiben
lehetséges, jövőre szerepeltessék az útprogramban ezt  az utcát.
A Száva utcai útcsatlakozással kapcsolatos felvetésre a Közútkezelő Kht. azt
válaszolta, hogy azért nem tartja indokoltnak itt a jelzőlámpás forgalomirányítást,
mert az elmúlt 8 évben a gyalogátkelőhelyen nem történt személyi sérüléssel járó
gyalogos baleset, továbbá a forgalmi körülmények sem indokolják a jelzőlámpát.
Jelzőlámpát akkor engedélyez telepíteni, amennyiben a gyalogosok akadálytalan,
biztonságos átkelése középszigettel, osztott gyalogosátkelővel nem oldható meg.
Jelezni kellene a Közútkezelő Kht-nek, hogy van egy szabad lámpa, melyet ide
áthelyezhetnének.
A Hírcity TV-től e-maileket kap. Van az önkormányzatnak szerződése ezzel a
televízióval?
Az Andress csoport a vasúti híd hídfőjénél az átkelés emlékműjét rendbe tették, a
területet kitakarították. Kéri, hogy a Saxum Kft. munkatársai is segítsenek a
gondozásban.
Több magánszemély kezdeményezett aláírásgyűjtést a Híd TV -vel kapcsolatban. Az
ezzel kapcsolatos aláírásgyűjtő íveket a novemberi ülésen átadja.
Sidi Péter három Európa bajnoki címet szerzett. Az elért szép eredményéhez
gratulál.
A Csillag lakótelepi bejárás alkalmával nagyon sok probléma felvetődött. Az idei
költségvetésbe illeszthető, kisebb volumenű munkák már megvalósultak. A lakók
köszönetüket fejezték ki.
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Czita János: A hivatal jelezte, hogy a Nepomuki Szent János szobor külső részét
ebben az évben felújítják.
A Pálffy Miklós utcai lakók keresték meg a csatornafektetéssel kapcsolatban. A Vizák
Kft. ígérte, hogy az elmarad viziközművek bevezetését megteszi és minden
lakóingatlanban vagy az új, vagy a meglévő aknába a vizet beköti.
A költségkeret lehetővé teszi még zúzottkő terítését is. Reményeik szerint a téli
időszakban ebben az utcában is jól tudnak majd közlekedni.
Monostoron 7 utca felújítása folyik, a fennmaradó ut cákat a következő években
újítják fel.
Villanyvezetékeknél vágják a faágakat Koppánymonostoron is. A Saxum Kft. kérte a
lakosságot, hogy amennyiben ágakat hagynak a területen, akkor azt jelentsék be,
hogy el tudják szállítani.
A Vezérek parkjánál négy zászlótartó rúd van. Kéri, hogy mind a négy zászlótartó
rudat alakítsák lezárhatóvá.
A városi honlapok között Komárom város honlapját választották a legjobbnak.
Szakmai elismerés Musitz Balázs informatikust  illeti.
Harmadik hónapja működik a körzeti megbízot t Komáromban és Szőnyben. Kérte
rendőrkapitány urat, hogy a körzeti megbízottakat a lakosságnak fórum keretében
mutassák be.
Rendőrkapitány úr ígéretet tett arra is, hogy az ősz folyamán tájékoztatja az
önkormányzatot, hogy a közbiztonsággal kapcsolatban milyen előrelépést ért el. Mai
nap is több olyan probléma felvetődött, mely hozzá tartozik. A rendőrséggel tartsák a
kapcsolatot és november hónapban ezt a tájékoztatót tartsák meg.

Zatykó János: E-mailban kapott egy kritikát a város honlapjával kapcsolat ban. Az
e-mailt író úgy vélte, hogy a honlapon lévő zászló színei nem megfelelőek.
Válaszában tájékoztatta, hogy a honlapon nem Magyarország, hanem Komárom
zászlaja található.
Rendőrkapitány úrnak jelzi a felvetést.

Dr. Kerekes Tibor: A Balaton és a Mátrai utcában hónapok óta van egy oszlop
útbeszakadás miatt, amit folyamatosan kerülgetni kell.
Többen megkeresték, hogy a motoros permetezőt használóknál a vegyszer a
szomszéd kertet is érinti. A szomszéd kerítés mellett lévő növényeit, gyümölcseit
lepermetezik.
A Bozsik Iskolánál a polgárőrök segítik a közlekedést, de reggel és délután kaotikus
a közlekedés. Sokan viszik a gyerekeket autóval, valamilyen megoldást kell találni.

Nagy Zoltán: A Duna áruház előtti köztéri óra nem működik, kéri javítását.
Többen érdeklődtek, hogy a lehullott lombot eltüzelhetik -e. Pontos választ nem tudott
adni.
A Saxum Kft. az előző években az összegyűjtött lombot elszállította. Működik még ez
a rendszer?
Tudomása szerint közvilágítási naptár szerint kapcsolnak ki -be a lámpák a városban.
Éppen besötétedik, de 10-20 percig még nem kapcsolnak be a lámpák. Ez nyáron
nem okoz problémát, csak az őszi, téli időszakban. Amikor a legtöbben járnak a
belvárosban, akkor nem lehet jól látni.
A Csillag erőd oldala, a fesztivál placc melle tti részen szükséges lenne a cserjék
tisztítása. Az Ipari Park bejáratánál, a Foxconn előtti részt egy -két éve kitisztították. A
másik oldalon magánerdő található. Ez is a város része.  Nagyon szemetes ez a rész.
Az erdő tulajdonosának figyelmét is fel kell ene hívni erre a problémára.
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Az Asztalos B. utca – Táncsics M. utca sarkára egy közlekedést könnyítő tükröt
javasol kihelyezni. Ha a Sport utcából nagyon nehezen lehet kihajtani a Táncsics
Mihály utcára. Van is itt egy villanyoszlop, ahova a tükröt felhely ezhetik.

Herold Ferenc: A hideg és a csapadékos idő beálltával a tűzgyújtási tilalmat
feloldották.
A zöldhulladék elszállítását ebben az évben is meghirdették, mely november 15 -ig
tart. 2 m2 zöldhulladékot ingyenesen elszállít a Saxum Kft. Az e fölötti m ennyiséget a
lakosság ingyen beszállíthatja a Saxum Kft. telephelyére. Kéri, hogy lehetőleg
egyszerre helyezzék ki a zöldhulladékot, mivel a kft. szállítási kapacitása szűkös.

Takács József: Kéri megvizsgálni annak lehetőségét, hogy a Molajban a két
buszmegálló között kialakítható-e gyalogátkelőhely.
Megköszöni, hogy sor került a Stadion út felújítására.
A Hága – Műszerész utcákat összekötő szakaszon történt egy útátvágás, kéri ennek
kátyúzását.
Kéri, hogy ebben az évben Molajban is helyezzenek ki karács onyi fényeket.
A Deák Ferenc utcában található a Kombusz Kft. telephelye. Az itt közlekedő
teherautók, autóbuszok zavarják az itt élők nyugalmát. Az utak keskenyek, hogy itt
biztonsággal közlekedhessenek. Az emberek féltik az ingatlanaikat is.

Zatykó János: A 2009. évi költségvetésben a karácsonyi díszkivilágításra nem
hagytak jóvá keretet. Ez nem jelenti azt, hogy nem oldják meg ezt a problémát.

Dr. Várnai Tibor: Kéri, hogy a hídfőnél lévő artézi kutat táblával jelöljék, melyen
szerepeltessék, hogy milyen mélyről jön a víz, hány fokos.
A Rákóczi rakpart – Ácsi út kereszteződésénél lévő vasúti területen a bokrok
csonkjait otthagyták. Ezeket el kellene távolítani és földdel lehetne beborítani.
Tudomása szerint a Pákh villa falára emléktáblát helyeznek ki. Több információt
szeretne ezzel kapcsolatban kérni.

Zatykó János: Az említett vasúti útszakasz közelében dolgoznak az „Út a munkához”
programban résztvevők, kéri, hogy az említett vasúti részt nézzék meg.

Hamrák Zsófia: Kéri a részönkormányzatok vezetői t, amennyiben a
településrészükön van olyan helyiség, ahol ez lehetséges, melegedőt alakítsanak ki.
Nagyon sok olyan ember van, aki a hajléktalan szállóra már nem jut be. Vannak
olyanok is, akiknek van ugyan lakása, de a téli tüzelőre már nem jut pénz.
A hivatal munkatársaival együtt próbálnak meg megoldást keresni. Kéri, hogy akinek
tudomása van ilyenről, vagy környezetében él ilyen ember, akkor azt jelezze. Több
figyelmet és pénzt kell fordítani erre a feladatra.
A Kocsis Vendéglő felajánlotta, hogy a Jók ai téren a faházakban karácsonyi vásárt
szervez a hivatallal együtt. Nagyon sokan ajánlottak fel karácsonyfát is.
A bizottság elkezdte az adventi ünnepség szervezését. Szeretnék a református
templomban rendezni az adventi gyertyagyújtást. Észak -Komáromból egy neves
színművész is jelentkezett, hogy szeretne részt venni az ünnepségen.
A FIDESZ Magyar Polgári Szövetség minden év október 22 -én megrendezi az
ünnepséget. Ebben az évben Ács Lajos kivégzésének 50. évfordulójára emlékeznek,
majd a Lengyárnál koszorúznak.
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Győri István: A Jókai téren a padok mellett található egy lámpaoszlop, melynek
szerviz fedője nincs a helyén. Kéri, hogy javítsák meg ezt a fedelet.
Nagyobb szél esetén az Arany ember utcától a vízműig ninc s közvilágítás. Kéri, hogy
az E.On Zrt. intézkedjen.

Több napirend nincs, Zatykó János polgármester a részvételt megköszöni, az ülést
berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


